
Mehmet Zileli: Sayın Meslektaşlarım Türk Nöroşirürji
Derneği 3. Kurultayı'na hoş geldiniz diyorum. Değerli
vakitlerinizi bırakıp Cumartesi günü burada olduğunuz
için tekrar teşekkürler. Eğer hızlı bir sunum yapabilirsek
saat 12:00`ye kadar bitirebiliriz. Bugün ki toplantıda
eğitimle ilgili yani standart asistan eğitimi ve mezuniyet
öncesi eğitimle ilgili çok şey konuşmamaya çalışacağız.
Çünkü öğleden sonra yeterlilik kurul toplantısında bu
konuları daha geniş tartışma imkanı bulacağız.
Gündemimiz önce kısa bir girişten sonra genel kurul
etkinliklerini konuşmak, daha sonra da eğer fırsak
bulabilirsek Türk Nöroşirürjisi’nin uzun dönem bilim
politikasından bahsetmek. Gündem maddeleri bunlar.
Bakın çok yoğun kalabalık ama bunların bazılarına çok
kısa kısa değinip geçmek mümkün. Şimdi ben önce bir
şeyden bahsetmek istiyorum . Burada da sanıyorum şu
anda 50 kişi kadar varız. Oysa davetli sayımız  bunun 2
katı kadardı. Yönetime gelir gelmez hemen bir anket
formu gönderdik. Tüm üyelerimize Temmuz ayında
gönderdik. Amacımız da bir önceki  yönetimlerle ilgili
olumlu ve olumsuz eleştirileri almak ve daha ileriye
götürebilmekdi. Derneğimiz ve aktivitelerimizi neler
yapmak istediğimizi sizlerden de öğrenmekti. Ne yazık ki
toplam 34 tane yanıt alabildik. Bunları da adeta hani bir
çok arkadaşımızdan sıkıştırarak aldık. Ama şu
cümlelerimizi mazur görünüz. Bu tip anketlere yanıt
vermek bir toplumsal bilinç olmalı. Ankete yanıt
vermeyenler yapılanları eleştirme hakkına sahip
olmamalılar. O yüzden burada her çeşit şeyi konuşmak,
tartışmak ve bize geri bildirim sağlamak için
yardımlarınızı rica ediyorum. Anket formunda bu sorular
vardı;

-Sizce önceki yönetimde en başarılı bulduğunuz
aktiviteler nelerdir?              

-Başarısız bulduğunuz aktiviteleri nelerdir?

-Derneğin Nöroşirürji eğitimi konusunda başka nasıl
çalışmalar yapmasını istersiniz? Diye aşağıya kadar
uzuyor. Bazılarının kısa cevapları vardı, ama bazıları uzun
yanıtlar yazabileceğiniz şeylerdi. Yine de anketi
yanıtlayan 34 arkadaşımıza teşekkür ediyorum.

Şimdi kurullarımızdan bahsetmek istiyorum; Bir kez
yayın kurullarımız var, yayınlarımızda bir dergimiz var
biliyorsunuz çok düzenli çıkarmaya başladığımız. Dr.
Etem Beşkonaklı`nın çok değerli katkılarıyla çıkarmaya
başladığımız bültenimiz var. Web sayfamız var. Bir de
kitabımız var. Burada yanına işaret koyduğum kurullarla
ilgili toplantılar dün öğleden sonra yapıldı. Onlarla ilgili
arkadaşlarımız burada tekrar görüş bildirecekler. Kurulları
gerçekten çalıştırmak istiyoruz. Bir kurul veya grupta yer
alıp da çalışmayan arkadaşlarımızı değiştirmekte de
kararlıyız. Lütfen bunu bir kötü niyet göstergesi olarak
almayınız. Belki de bu arkadaşlarımızın işleri çok fazladır
ve bu kurulda çalışacak kadar vakitleri yoktur. Bunu da
çok anlayışla karşılarız. Ama biz çalışmak isteyen bir
ekibiz ve çalışmayan arkadaşlarımızın  kurullarda yer
almasına gerek görmüyoruz. Üç kurulu iptal ettik.
Bunlardan bir tanesi Nöroşirürji Hemşireliği Programları
Çalışma Grubu. Daha önce kurulmuş pek fazla da bir
aktivite göstermemiştir. Ayrıca Nöroşirürji Hemşireleri
bizim tarafımızdan eğitilmek istemiyorlar. Onların kendi
eğitmenleri var, kendi öğretim üyeleri var. Bu nedenle
iptal ettik. Uzun dönem planlama kurulunu iptal ettik
çünkü, hiçbir toplantı düzenleyicisi, klinik veya merkez
buraya toplantısı ile ilgili bir şey göndermedi ve bu işi
yönetim kurulu çok daha rahat ve düzenli yapabiliyor.Tıp
Fakültesi Nöroşirürji Programları çalışma grubunu da
yeterlilik kurulunun bir alt grubu olarak düşündük. Onun
için bizim kurullarımız  arasında şu anda yer almıyor. Etik
Kurulu'nun aktivitelerine çok önem veriyoruz. Gerçekten
de ilk kez bu kurultay sırasında Etik Kurulun toplanması
için tüm kurul üyelerini buraya davet ettik. Dün de
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kurultay

TÜRK NÖROŞİRÜRJİ DERNEĞİ 
3. KURULTAYI

Bu metin Kurultay sırasında yapılan ses kaydından özetlenerek hazırlanmıştır.
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toplandılar. Üç adet dosya vardı. Bunu görüştüler.
Sanıyorum bir rapor olarak da bize bildirecekler. Bunları
burada tartışmamızın doğru olmadığını düşünüyorum.
Yeterlilik Kurulu dediğim gibi, birinci yeterlilik genel
kurulu bugün öğleden sonra toplanacak. O yüzden bu
kurulun aktivitelerini öğleden sonra tartışacağız. Şu anda
hiç girmeye gerek yok diye düşünüyorum. Bilmiyorum şu
ana kadar söylediklerimle ilgili eleştiri ve katkılarınız varsa
isterseniz onları konuşalım. Daha sonra tek tek de diğer
kurullarla ilgili gündem maddelerine geçebiliriz.

Evet Buyurun Saffet Bey;

Saffet Mutluer: Evet dün Etik Kurul olarak bir çalışma
yaptık, ama orada bizi bağlayan bir sıkıntı ortaya çıktı.
Bizim tüzüğümüzde Etik Kurulunun görevi sadece bir
cümle olarak geçiyor ve bazı tıkanıklıklar ortaya çıktığı
için bir konu gündeme geldi. Türk Nöroşirürji
Derneği'nin disiplin ve ceza yönetmeliği yok. Herhalde
ileriki dönemlerde kurultay içerisinde yeri gelecektir. Türk
Nöroşirürji Derneği'nin bir ceza ve disiplin yönetmeliğine
ihtiyacı var. Önümüzdeki ilk kurulda halledilmesi için
gündeme alınması ve bu yönetmeliğin de hazırlanması
gerekiyor. Böyle bir yönetmeliğimiz olmadığı için dün
etik kurul bazı kararları vermekte sıkıntı çekti. Bunu
vurgulamak istedim. Teşekkür ederim.

Halil Ak: Dünya Nöroşirürji Birliği ve Avrupa Nöroşirürji
Birliği`nin etik ve legal diye bir kurulu var. Saffet Bey`in
esasında sıkıntı çektiği olay o. Bizim Etik Kurulun hiçbir
yaptırım gücü yok. Eğer etik ve legal diye kabul
ettirebilirsek, o başlık altında yaparsanız yaptırım gücü
olacağına inanıyorum. Bu kadar söyleyeceğim.

Murat Hancı: Ben usulle ilgili çok kısa bir hatırlatmayı
yapmak istiyorum. Bu kayıtlar yapılırken geçen seneki
gibi bant dökümü yapılırken bazı şeyler unutulmasın.
Sansürlenmiş demeyim de. Geçen sene yaşadık aynı
şeyleri, bu sene olmamasını temenni ediyorum.

Mehmet Zileli: Peki gayret ederiz. Evet bu disiplin
kurulunun yönetmeliğini biz hukuk büromuza danışarak
yapmayı planlıyoruz ve ilk genel kurulda bununla ilgili bir
madde herhalde koyabiliriz hukukçulara sorarak. Evet,
doğru haklısınız. Etik Kurul'un bir yaptırım gücü yok legal
olarak. Ama her şeyin kanunlarda çok açıkça yazması
gerektiğini düşünmüyorum. Etik Kurul bir şeyi kınarsa
bunun çok önemli olacağını en azından bu camia için
bunun kınanmış olacağını düşünüyorum. O yüzden Etik
Kurul'un söylemleri veya kararlarının illa meslekten men
etmek veya büyük cezalar vermek değil. Önemli bir ceza
alabileceğini düşünüyorum. Özür dilerim Ertekin Hocam
bir şey soracak.. 

Ertekin Arasıl: Sayın Başkan teşekkür ediyorum.
Dünkü Etik Kurul çalışmalarının sonucu olarak ben

başkanlığa bir öneride bulundum. Dedim ki, bizim disiplin
kurulumuz var fakat yönetmeliği yok. Biraz evvel Saffet
Hocanın da söylediği gibi, bunun en kısa zamanda bu
yönetmeliğin çıkarılması lazım. Önümüzdeki genel kurulu
dahi beklemememiz lazım. Eğer bunu bekleyecek olursak
bir takım bu dünkü gibi üç tane dosya vardı. Bu üç dosya
on üç, yirmi üç olacaktır. Hiç bir karar verme durumu
olamayacaktır. Yaptırımı yoktur. Onun için benim önerim
şudur; en kısa zamanda Yönetim Kurulu bir kurul
oluşturarak disiplin yönetmeliğini, Türk Tabipler Birliği ve
Dernekler Kanununun disiplin yönetmeliği çerçevesinde
hazırlayıp olağanüstü genel kurulu yaparak, bunun bir an
önce yürürlüğe konulması gerekir diye düşünüyorum.
Bunun içinde Nisan ayında biliyorsunuz bizim kongremiz
var. Olağanüstü genel kurulu yapılabilmesi için 5/2 mi
5/3 üye sayısının, 5/1 mi, imzası gerekiyor. Bu imzayı
da Nisan ayındaki bizim bilimsel kongremizde toplamak
mümkündür. Bunu topladıktan sonra da derhal bir
olağanüstü genel kurula giderek bu işi halledebiliriz diye
düşünüyorum. Bunu önermek istedim. Teşekkür ederim.  

Mehmet Zileli: Evet buyurun Aşkın bey;

Aşkın Karadayı: Benim  sadece merak ettiğim bir şey
var. Etik Kurula kişileri seçerken veya çıkarırken ne gibi
kriterler arıyorsunuz? Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Etik Kurul üyelerinin seçiminde ne gibi
kriterler arıyoruz? Etik Kurul üyeleri meslekte  çok uzun
yıllar çalışmış ve etik değerlere riayet etmiş üyelerimiz
arasından seçiliyor.

Aşkın Karadayı: Yani ben meslekte çok az mı çalıştım
ve de etik kurallara rivayet etmedim mi efendim? Ve de
bu çok tartışmalı bir şey onu da söylemek isterim ve
kararlarınız doğru değil onu da söylemek isterim. 

Mehmet Zileli: Teşekkür ederim. 

İbrahim Ziyal: Ben yaptırımla ilgili bir şey söylemek
istiyorum. Sivil toplum kuruluşlarında alınan kararlar
ancak kuruluşdan çıkarılmak yada orada göreve devam
etmesine karar vermek şeklinde olabilir. O açıdan bizim
etik kurulun alacağı kararda Türk Nöroşirürji Derneği
üyeliğinin devamı ya da değil şeklinde olabilir. Onun
dışındaki yaptırımlar yargı tarafından zaten bir suç
bildirimi şeklinde ve yargının kararı sonucunda  nihayete
erer diye düşünüyorum.

DERGİLER ve DİĞER YAYIN AKTİVİTELERİ

Mehmet Zileli: Dr. Kemal Benli dergimizin editörüydü
biliyorsunuz. Ancak sağlık nedenleriyle editörlükten
ayrılmak istedi ve onun yerine Dr. Hakan Caner geldi.
Editör yardımcılarının isimlerini de burada görüyorsunuz.
Yeni web sayfasıyla dergimiz şu anda oldukça aktif. Bir
ara eski web firmamız gerçekten sistemi iyi çalıştırmadı.



Bu yüzden de oldukça bir süre aksadı dergiye yayın
akışının gitmesi. Şu anda yılda 4 İngilizce dergi 3 tane
Türkçe dergi çıkarılmaya çalışılıyor. Türkçe dergide
ayrıca davetli yazılarda  olacak. O yüzden bazı
sempozyumların Türkçe dergide, sempozyum
aktivitelerinin bir yazı olarak Türkçe dergiye akmasını
istiyoruz. Ancak yazı almada bazı sorunlarda yaşıyoruz.
Dergi ile ilgili bir şeyler söylemek isteyenler varsa lütfen
söz alabilir. Buyurun Erdener Bey;

Erdener Timurkaynak: Bu 4 İngilizce, 3 Türkçe dergi
Kültür Bakanlığı aynı kod numarasına mı sahip onu
öğrenmek istiyorum? 

Mehmet Zileli: Hayır, farklı.

Erdener Timurkaynak: O zaman 4 yıldan beri
uluslararası indekse sokmaya çalışılan bu dergi için bu bir
handikaptır. Çünkü ayrı numaralı olduğu için ikisi de ayrı
değerlendirilir. 

Mehmet Zileli: Öyle değerlendiriliyor zaten.

Erdener Timurkaynak: Peki bunun böyle yapılması
buraya seçilme kriterlerinin bir tanesine ters düşüyor.
Niçin birleştirilmiyor bu?

Mehmet Zileli: Bakın Turkish Neurosurgery için şuan
da  başvuruldu Pubmed'e. Pubmed şu anda inceleme
sürecine almış durumda. Düzenli çıkarmamız gerekiyor,
söylenen bu. Hakan Caner burada olmadığı için çok
ayrıntılı cevap veremiyorum ama bu yaz sonunda
neticelenecek.

Erdener  Timurkaynak: Pubmed' den de ileriye
gidilmesi lazım. Yani bu profesyonel bir iş. Ben bir yıl
kadar bu derginin editörlüğünü yaptım. O nedenle
biliyorum. Profesyonel yayın evleriyle, matbaalarla değil
yayın evleriyle sözleşme yapılması lazım buraya yürümek
için. O nedenle bir kere her şeyden önce sayısı fazla olan
aynı indekse aynı mecmuanın çıkmasında yarar var.
Birinci şart o. Tabii ki  düzgün çıkması da bir diğer neden.
Bir önceki dönemde Yusuf İzci'nin çok büyük hizmetleri
olmuştur bu dergiye. O şimdi Amerika'da ama Ağustos
ayında dönecek. Onun da çalışması derginin yararına
olur. Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Bunu iletiriz, sağ olun teşekkürler.
Sanıyorum Bülent ve Sait buralardaydı. Bir şey söylemek
istermisiniz?

Bülent Düz: Hakan Bey editörlüğü aldıktan sonra
derginin matbaa iletişimini ve derginin çıkabilmesi için
internet temelini değerlendirdi. Bunları sizin de
yardımlarınızla yeniden yerleştirdiler. Şu anda dergimiz
internet üzerinden yazı submit edilmesi ve yazının
değerlendirilme yapılması ve yazıların yayımlanmasını

son derece düzgün bir biçimde yapabilmekte. Biz
katılımcılardan ve derneğin üyelerinden dergiye destek
olmalarını bekliyoruz şu an için. Bunun dışında eğer
geçmiş dönemde submit edilmiş ancak tamamlanmamış
yazısı olanlar varsa bu yazılarını yeniden submit
etmelerini bekliyoruz. Bunun dışında dergi ile ilgili
Pubmed'e başvurulduğunu zaten söylediniz. Pubmed
bunları  bu Ağustos ayına kadar değerlendirip bize bir
cevap verecek. Pubmed'e verilen cevaptan sonra
zannediyorum, derginin eğer Pubmed'e çıkması
durumunda yazıları daha da zenginleşecektir. Burada tabi
sıkıntı çoğunlukla dergimize case report'ların gönderiliyor
olması ve araştırma çalışmalarının daha az olması. Biz
katılımcıların araştırma yönünden de dergimize destek
vermelerini diliyoruz. Arz ederim.

Ali Savaş: Aslında güzel bir dergimiz var. Çok uzun
yıllardan beri çıkıyor ve ne yazık ki Pubmed'e çıkamıyor.
Bu hepimizin kaybı. Geç kaldık aslında hepimiz ve bizden
daha iyi olmayan dergiler, Türk dergileri her iki şansa da
sahip oldular. Kısa bir süre içinde sahip oldular. Sahip
olan dergilerin editörlüğüyle iş yapılması bence derginin,
derneğin en yüksek hedefinin, bu dergiyi uluslar arası
standart ofsetine sokmak olmalı. Yani uluslar arası
kongre düzenlemek ya da herhangi bir faaliyet
düzenlemekten bu daha önemli. Yazılarımız eğer buraya
direkt olarak kayıt edilirse hepimiz çok şey kazanacağız.
Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Evet. Buyurun.

Erdener Timurkaynak: Ekin yayıncılık diye bir
yayınevi var. Altı tane tıp dergisi çıkarıyor. Üç tanesini
Science Citation İndeks'e sokmuş olan bir yayınevi bu.
Ben bunlarla çalışıyordum. Hem bunların Türkçe
editörleri hem de İngilizce editörleri vardı. Yıllardır çıkan
bizim dergimizin İngilizce yayım kuralların da öyle
sanıyorum ki her satırda ciddi yanlışlıklar bulmuş olan bir
yayıneviydi. Başka bir dergi gitmeye çalıştı bu yayınevine.
Fakat yoğunluğu nedeniyle onu kabul etmedi. Tek
amacım bu derginin iyi yerlere gelmesidir. Eğer Ekin
yayıncılıkla, sahibinin adını dahi hatırlamıyorum şu anda
anlaşılıp da sanıyorum ciddi bir yayınevi ve bu hedeflere
ulaşmamıza yardım edecektir. Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Sizin zamanınınızda Pubmed'e
başvurulmuş muydu?

Erdener Timurkaynak: Evet. Ben çok kısa süreli
ordaydım. Bütün amacımız bir yıl içinde buna müracaat,
ne safhada olduğunu bilmiyorum çok yeniydi. Daha
sonra ben yeni yönetim gelince ayrıldım. Çünkü sorulan
sorular nedeniyle. Bir bilimsel toplantı nedeniyle para
verip vermediğimiz sorulmuştu ana toplantıda. Ben buna
çok üzüldüm. O nedenle oradan ayrılmıştım. Ama
dediğim gibi ha şey dediniz editörleriyle konuşmak, ben

59

T ü r k  N ö r o ş i r ü r j i  D e r n e ğ i  B ü l t e n i



indekse girmiş iki derginin editörleriyle konuştum.
Telefonla konuştum. Ayrı ayrı yerlerde bu kişiler ikisi de
aynı cevabı verdi. Kişinin yani oranın sahibinin çok
titizliği sizi irrite  etmezse, bundan daha iyisini
bulamazsınız. İki editörden de üç aşağı beş yukarı aynı
cevabı buldum.

Mehmet Zileli: Peki, buyurun.

İbrahim Ziyal: Bundan evvel ki grupta Kemal Benli ile
ben de çalışıyordum. Aşağı yukarı iki sene çalışma
süremiz oldu. Daha evvel de o dönem içinde Science
Citation İndeks'e ve Pubmed'e girmek içinde en büyük
sıkıntı, dergiye gelen yazıların %50'den fazlasının hatta
%80-85 'inin case report olması. Bu çözülmediği
müddetçe bu işi kolay kolay başarabileceğimizi
zannetmiyorum. Arkamızda profesyonel güçlü bir
şirkette olsa bunun muhakkak  %50 seviyesine ya da
terse çevirmek zorundayız. Farklı editörler  başvurularda
zaten bulunuyor bu yeni bir şey değil. İnşallah bu sefer
gerçekleşir. Bizim case report sayımız hala %80 ve
90'larda. Bunu değiştirmemiz lazım. Yazı kimseden
gelmiyor araştırma yazısı. Herkes dışarıya gönderiyor.

Mehmet Zileli: Evet İzzet Bey,

İzzet Övül: Şimdi bunu yazan kişilerin bir değer bir şey
alması gerekir. Yani sonuçta yazıyor ise kişi bunun
semeresini görmesi gerekir. Çoğunlukla bize gelen yazılar
ne yazık ki doçentlik aşamasına gelmiş olan
arkadaşlarımızın. Hepimiz de o yoldan geçtik. Bir kredi
kazanması için yapılıyor. Şimdi bu yazıların değerinin
artması ya da bekleneni aşması bunun sınavda
nitelendirilmesiyle mümkündür. Yani bir konsensüs olursa
sınav jürileri arasında ve denirse ki Türk Nöroşirürji
Derneği dergisinde iki tane veya en aşağı üç tane
İngilizce yayın çıkacak. Böyle bir kural konsensüs haline
getirilirse yazı niteliği de  artar. Sayısı da artar. İki türlü
göndermez yani dışardan getireceği veri değer daha
fazlaysa niye içeriye göndersin ki. Case reportların sayısı
da buradan kaynaklanıyor.

Mehmet Zileli: Evet, tabi gerek YÖK'ün  yasasında
gerekse üniversitelerin, bu yükselmek için kullandığı
kriterler içinde hep yerli dergide yayın, yabancı dergide
yayın diye bir ayırım var. Aslında doçentlik kriterleri
içinde SCI'de yayınlanan veya işte indekste yayınlanan
dergiler diye bir yayım var. Derginin oraya gitmesinden
sonra ancak bu söz konusu olabilecek gibi görünüyor.
Yani yasalarda böyle değişiklik olmadığı sürece herkes
SCI'de yer almayan bir dergiye göndermemek zorunda
kalıyor. Yani bunu yasal değişiklik yapmadan çözmek
mümkün görünmüyor.

İzzet Övül: Tamam anladım. Yani aramızda bir
konsensüs olursa. Yani ille de tamam YÖK kurallarına

tabi uyulacak. Ama aramızda 5 kişilik jüri üyesinin 3'ü 4'ü
bir konsensüs görüş içinde olursa bu kişinin Türk
Nöroşirürji Derneği'nde yazısı hiç yok veya bir tane var
ama  çok zayıf bu şekilde bir görüşle gidilirse arttırılabilir.
Öteki türlü  çok zor. İşte karşılıklı bir olay yani. İşi esas
çözecek nokta elimizde şu anda yok. Belki öğleden sonra
yine tartışacağız BORD sınavıydı şuydu buydu. Yasal
dayanağı yokken bu konuşmalar hep olacak. Ama
aramızda bir görüş birliği olursa bu iş yürür. Bu da gönül
işi.

Etem Beşkonaklı: Efendim ben bir şey söylemek
istiyorum. İzzet Bey'in söylediği bu konuyu buradaki üç
kurultayda da tartışıyoruz. Gerçekten çok önemli bir
problem. Dergi bizim amiral gemimiz olması lazım ama
bir  türlü çözemiyoruz. İki sene önceki bülten ve geçen
sene ki bültene bakın. İkisi de aynı. Tıpatıp aynı şeyler
konuşuldu. Bir türlü çözemiyoruz. Yani sizin dediğinizi biz
hep söylüyoruz. Bir şekilde doçentlik jürilerinde burası bir
kurultay karar alma merkezi. Biz yönetim olarak da belki
biraz daha yönlendirmeler yapmaya başlayacağız ve
başladık da. Bunu devam ettirmeyi düşünüyoruz. Küçük
maniplasyonlar olabilir. Mesela, bu seneki bildirilerden
spinal cerrahi ödüllerine başvuranların bu ödülleri
kazanmaları için Türk Nöroşirürji Dergisi'ne uygun bir
şekilde başvurmaları gerekiyor. Belki bu gibi şeylerle biraz
daha canlandırılabilir. Ama asıl önemlisi sizin söylediğiniz
şey. Ama hep aynısını üç senedir kurultayda
konuşuyoruz. Hepimiz de aynı şeyi yaşadık. Ben kendim
de yaşadım. 20 senedir aynı şeylerle uğraşıyoruz. Çünkü
değerlendirilmiyor. Burada karar vermemiz gerekiyor.
Burası kurultay ortamı, her şey burada yapılacak.

Saffet Mutluer: Değerli meslektaşlarım. Hiçbir
konsensüs hiçbir kurum kararı yasaların üzerinde olamaz.
Onun için bunu konsensüsle veya kurultay kararıyla
çizmemizin bir imkanı yok. Derginin yayın kurulunun
yayın politikalarını gözden geçirip, araştırma türündeki
yayınları nasıl artırtacağını bulması lazım. Bu davetli
olabilir, davetli yazar olabilir. Onu verirsiniz
meslektaşlarınıza ve yazmasını istersiniz veya
koyduğunuz ödüller için biraz öncede söylendi. Türk
Nöroşirürjisi Dergisi'nde yayınlanmış olması, onlara ödül
verilmesi gibi koşul getirirsiniz. Ancak teşvikle bu yayın
sayısını arttırmak mümkün olur. Yoksa öbür türlü öyle
yaparsak, böyle yaparsak gibi yasalara uymayan yasalara
ters düşen yarın öbür gün bizi mahkeme karşısında kötü
duruma düşürecek yolları biz  bu derginin yayın şeyini
arttırabilmek için kullanamayız. Gayet çalışkan bir şekilde
özveriyle gayret gösteren bir yayın kurulunun bu konuda
nasıl araştırma yayınlarını arttırırız konusunda başka
çözümler bulması lazım, yoksa doçentlik jürilerinin öyle
karar vermesiyle olacak bir şey değil. Yarın öbür gün
legal sorunlarla karşılaşabiliriz bu yolu açmamak lazım.

Mehmet Zileli: Evet, İbrahim Ziyal.
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İbrahim Ziyal: Öncelikle doçentlik kriterleri ile ilgili
olarak, dosya açısından asgari kriterler vardır. Onun
dışındaki yelpaze çok açıktır. Kimin ne kadar puan ya da
yayınla geçirileceği açıktır. Onun için asgari kriterleri
geçtikten sonra değerlendirmek işine kalmıştır. İkincisi,
bu dergide 2-2,5 sene çalıştım. Zaman zaman yazı
bulmak konusunda biz kendimiz yazıp yazı yetiştirmeye
çalışıyorduk. İstemekle bu işler gerçekten olmuyor. Keşke
olabilirse. Üçüncü konu ise, bu konu bundan on sene
evvel önce Bursa'da Ana Bilim Dalları başkanları, şefler
toplantısında tekrar tartışılmıştı. O dönemin Türk
Nöroşirürji Derneği Başkanı şöyle bir şey önermişti; -
Türk Nöroşirürji Dergisi'nde İngilizce çıkan yazıları da
yabancı dil ve İngilizce olarak değerlendirelim şeklinde bir
öneri sundu. O zaman bir genel kabul oldu itiraz edenler
oldu. 10 senedir hiçbir değişiklik olmadı kimse
uygulamadı bunu.

Mehmet Zileli: Evet, buyurun Ertekin bey.

Ertekin Arasıl; Şimdi sayın meslektaşlarım konuşurken
hep doçentlik doçentlik dediler. Bugün Sağlık Bakanlığı
hastanelerinde çalışan, şefliğe müracaat eden, şef
yardımcılığına müracaat eden arkadaşlarımız var. Yani
bunu doçentlik olarak ta düşünmemek lazım. Genel
olarak düşünmek lazım. Şef olacak yada şefliğe müracaat
edecek arkadaşlarımızın da bir dosya hazırlayıp vermesi
gerekiyor. Sadece doçentlik için değil onu belirtmek
istedim. Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Evet izin verirseniz bu konuyu burada
kapatmak istiyorum. Dergiyi desteklemenizi istiyoruz
gerçekten. Araştırma yazılarınızın ve klinik gözden
geçirme yazılarınızın daha çok dergiye gelmesini arzu
ediyoruz. Biraz önce Etem'in de vurguladığı gibi mesela
spinal cerrahi en iyi çalışma ödülü veriyoruz, bu bir para
ödülü. 1 Nisan'a kadar herkesin tam makale olarak
göndermesini istiyoruz ki daha sonra bunlar dergide
yayınlansın. Fakat kaç tane başvuru oldu şu anda
bilmiyorum. 1-2 tane var ama yeterince bildiri de yok.
Evet, yine bültenden Dr. Etem Beşkonaklı bahsedebilir.

Etem Beşkonaklı: Bülten konusunda söyleyeceklerim
geçen seneki söylediklerimin  bir tekrarı olacak. 15.
bülteni önümüzdeki ay ortalarında çıkarmayı
düşünüyoruz. Onun hazırlıkları devam ediyor. Benim
yaklaşık 3 sene oluyor bülten editörlüğüne geleli. Yeni
yönetim kuruluyla  birlikte de 2 bülten çıktı, 3.'sü
önümüzdeki ayda çıkacak. Bir ricam var. Bunu
bölümlerinizdeki çalışanlara duyurursanız. Katkılar
bekliyoruz, eleştirileri de bekliyoruz. Bunu hep yazıyoruz.
Küçük küçük sözler eleştiriler geliyor ancak bunları yazıya
döker misiniz, resmi olsun dediğimiz zaman o küçük
eleştiriler de yazıya dökülmüyor. Benim ricam bu. Yani
katkı ve öneriler, eleştiriler ne varsa yazmanız. Size ayrıca
şunu söyleyebilirim. Ben geri bildirimleri alan kişi

olduğum için söylüyorum. Bültenimiz takip ediliyor ve şu
an için yayınlanmasıyla ilgili negatif bir şey almadım en
azından yazılı almadım. Varsa da almak isterim.

Mehmet Zileli: Evet, bültenle ilgili görüşü eleştirisi olan
var mı acaba ? Gerçekten bültene katkının daha fazla
olması lazım, tıbbi ya da tıp dışı yazılar, çalışmalar
bekliyoruz. Web sayfası için biraz önce söylediğim gibi
eski web firmasını değiştirdik. Yenisiyle anlaştık. Yeniden
yapılandırdık. Bilmiyorum izleyenleriniz oldu mu? Ayda
bir elektronik bültenler gönderiyoruz. Bana gelmedi
diyenler varsa onların web sayfasına girme gibi bir
kusurları var. Çünkü, oraya girip e-maillerini yazmaları
lazım. Tartışma forum alanını da tekrar  başlattık.
Sanıyorum Ağahan bize biraz daha bilgi verecek.

Ağahan Ünlü: Şu an web sayfamıza direkt olarak
bağlıyız. Böyle bir dizayn yaptık. Önceki web sitesiyle
ilgili bazı sorunlar vardı. Bu sorunlar genellikle derginin
online olmasıyla  ilgiliydi. Önceki web sayfasında
ilgilenen arkadaşlar görmüşlerdir. Zaman zaman
çalışmaması şeklinde sorunlar yaşadık. Daha sonra
firmayı değiştirdikten sonra böyle bir düzene kavuştu web
sitemiz. Web sitemizde haberler kısmında duyurularla
ilgili bir kısım var. Bunun içine yakın zamanda yapılacak
olan aktivitelerle ilgili hemen ilk bakışta gözümüze çarpan
duyurular koymaya çalıştık. Bunun içerisinde aslında
Mehmet abi söyledi bülten şeklinde bir mail
gönderildiğini. Bu bülten içerisinde de bu duyuruları
görmek mümkün. Bunun dışında toplantılarla ilgili detaylı
duyuruları görebilirisiniz. Bağlantılar kısmında klasik web
sitesinde Nöroşirürji ile ilgili dergi olsun, klinikler olsun,
bunlarla ilgili bilimsel kaynaklara ulaştıracak linkler olsun,
bunları bulmanız mümkün. Bunun altında kliniklerimizi
tanıyalım ile ilgili bir şey vardı. Daha önce başlamış bir
uygulamaydı. Bunun için sizlerden de destek bekliyoruz.
Kliniklerimizle ilgili linkler şeklinde yada buraya tercih
ettiğimiz buraya konabilecek şeklinde materyallerin resim
bilgi gibi. Bunları bize göndermeniz kliniklerinizin
derneğimiz aracılığıyla tanıtılmasında etkili olacaktır.

Mehmet Zileli: Pardon. Burayı vurgulamak istiyorum
ana bilim dalları ve şefler buradayken. Gerçekten bu
sayfayı çok desteklemediklerini üzülerek söylemek
istiyorum. Örneğin bizim kliniğin web sayfası buraya
linkli değil veya bizim kliniği tanıtan bir şey yok. Ama bu
kliniklere bu amaçlı bir yazı gitti çok oluyor cevap
alamadık. Bakın İstanbul'dan hiçbir üniversite
hastanesinin yok. Ankara'dan üniversite hastanelerinden
yok. Diğer hastanelerin çoğu yok burada. Lütfen bu
sayfayı inceleyin, kendi sayfalarınızı dizayn edip
gönderiniz.

Ağahan Ünlü: Normalde sayfa içerisinde bültenle direkt
olarak dowloand edilebilecek şeklinde link var. Burada da
gene bu bültenden seçmeler şeklinde özetleyecek şekilde
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bazı temel bilgileri görmek mümkün. Bildiğiniz gibi Türk
Ceza Yasasının bizimle ilgili kararları yürürlüğe girdikten
sonra, hasta onamları ile ilgili bir desteğe ihtiyaç oldu.
Daha önceki dönemde de yapılan çalışmalarda bazı hasta
onam rehberleri hazırlandı. Gene derneğimizin
sayfasında elektronik ortamda hazırlanmış bu hasta
onam rehberlerine  ulaşmanız mümkün. Bir alt kısımda
proje destek ile ilgili  bir kısım var. Bu proje destek için
temel ilkeler başvuru ilkeleri ve Pdf formatında
hazırlanmış ve sizlerin daha doğrusu projeye başvuracak
olan kişilerin kullanabileceği şekide bir word dökümanını
da bulmak mümkün. Yeterlilik Kurulu ile ilgili bazı linkleri
de görmek mümkün. Kurulun yapısı ile bilgileri,
yönergesini, sınavla ilgili bilgileri buradan görmek
mümkün. Alt kısımda yine sayfamız içerisinde derneğimiz
tarafından verilen ödüller ve burslarla ilgili bir bilgiye
ulaşmanız mümkün. Buradaki sayfada detaylarını
görüyorsunuz. Bunlarla ilgili sanırım daha sonra ki
aşamalarda bilgi ve sorunlardan bahsedilecek. Sosyal
haberler bu kısımda meslektaşlarımızla ilgili güzel
haberleri, işimize yarayacak haberleri vermeyi
amaçlıyoruz. Ama ne yazık ki bazen de acı haberleri
buradan iletmek zorunda kalıyoruz. Hastaların yoğun
ilgisi var derneğimizin web sayfasına. Günde çok fazla
miktarda kendileri ile ilgili bize yazılar geliyor. Bu yüzden
buraya hastaları yönlendirmeye yönelik bir bilgi sayfası
hazırladık. Buradaki sorunumuz, henüz şu anda fazla
konu içerecek kadar dökümanın elimizde olmaması.
Zaman içerisinde bu eksikliklerimizi de tamamlayıp,
hastalarımıza istedikleri takdirde kendi anlayabilecekleri
dil ve seviyede bilgileri ulaştırmaya çalışmak.

Ayrıca ulaşımla ilgili bilgiler var. Gene üyelerimiz ve bize
ulaşmaya çalışanlarla ilgili bir elektronik ortamdır burası
ve sıklıkla bu aralar hasta yakınları tarafından
kullanılmaktadır. Ama gene de bizler için dernek üyeleri
için hemen aşağıda gördüğünüz bir üye girişi yeri söz
konusu. Üye girişi için şifreler gönderdik. Birçok
üyemizin e-mail adreslerini bulduk. Çoğuna ulaştık ama
ulaşamadığımız e-mail adreslerinin yanlış olduğunu
tahmin ettiğimiz üyelerimiz var. Bu üyelerimiz sizlerin
aracılıyla kendi güncel bilgilerini update ettikleri taktirde
başlangıçta da söylediğimiz gibi elektronik bültendeki
haberleri ulaştırmak, hızlı bir şekilde ulaştırmak mümkün
olacaktır. Bu üye girişi ile ilgili gene üye girişinden sonra
forum sayfamız var. Gene bu forum sayfasını da hem
kendi mesleğimizle ilgili hem de diğer tartışmalar ile ilgili
bir ortam gibi düşünerek hazırladık. Ancak şu anda da
çok aktif olarak çalıştığını düşünmüyoruz. Bu konuda da
desteklerinizi bekliyoruz.

Mehmet Zileli: Evet web sayfamızla ilgili öneri yada
görüşleri olan var mı? Kadir Bey, buyurun.

Kadir Tahta: Şimdi bu web sayfasını açtığınız için
kafamda olan bazı düşünceler vardı onlarıı arkadaşlarla
paylaşmak istiyorum. Ege Üniversitesi'nden Nezih Bey'in

bir dergisi var. Nezih Bey'in dergisini bizim Türk
Nöroşirürji dergisinden daha çok okuyorum. Bilmiyorum
belki konu ile ilgilidir. Bizim dergi illaki indekse girsin
girmesin çok önemli değil. Bizim bu web sayfasını çok
her yere gönderirsek, tanıtımını yaparsak, web sayfası
çok iyi çalışırsa sadece yayının basılı yanın mı basılı
olmayan yayın mı diye bir tartışma kalır geriye. Bu
yükümüzü biz buraya verirsek hem hastaların iletişimini,
hem asistanların iletişimini, hem öğrencilerin, hem
öğretim üyelerinin, hem iletişimin çok süratli olması hem
de o kargocuya verilen para ortadan kalkar diye
düşünüyorum.Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Evet, elektronik postalar zaten bu
amaca hizmet ediyor. Her ay bir tane posta
gönderiyoruz. Web sayfasındaki değişiklikleri linkleri ile
birlikte gösteriyoruz. Buyurun Nuri Bey; 

Nuri Arda: Daha önceki sayfamızda var olan elektronik
posta hesapları bu uygulamayla ortadan kalktı. Bu
konuda bilgi verebilir misiniz? 

Mehmet Zileli: Password' ler mi demek istiyorsunuz? 

Nuri Arda: Passwordl' ler değil, yani bir elektronik
hesabı vardı Türk Nöroşirürji  org. tr adı altında.

Ağahan Ünlü: Yapılan bu domain yine derneğimiz
üzerinde, sorunlardan  bir tanesi buydu. Ne bu şifreyi
değiştirmek mümkündü ne o şifreyle bu siteye girmek
mümkündü. Yani web sitesinin yeniden yapılandırılması
daha aktif çalışacağına inandığımız ve araştırıp
bulduğumuz bir firmaya geçilmesi faktörlerinden bir
tanesi de buydu. Burada gördüğünüz gibi şu anda kendi
güncel bilgilerinizi güncelleyebileceğiniz, uzantılı olarak.
Şu an yanıt veremeyeceğim. Onu ben araştırdıktan sonra
size yanıt verebilirim. Buradaki güncel bilgilerinizi şuanda
kullandığınız aktif mail adresinizi yaparsanız
güncellemeniz çok kolay. Şifreniz size  zaten otomatik
olarak kişiye ihtiyaç duymadan hemen anında diğer
birçok sitede olduğu gibi hemen ulaştıracaktır. Güncel
bilgilerinizi değiştirip kullanabilirisiniz. Diğer sorduğunuz
soruyu şuan teknik olarak yanıt veremeyeceğim onu
araştırabiliyorum. Ben sayfa düzenleyicisiyle görüştüm.
Onu bilgi olarak size aktarmakta yarar var. Belki o
konuda kendisiyle görüşürseniz. Yani bu elektronik
postanın belirli isimler dışında uygulanmadığını söyledi.
O  konuyla kendisiyle görüşürseniz. O hesaplar tekrar
açılabilir.

Nuri Arda: turknörosirurji.org.tr olan hesabındaki
elektronik postalar şu anda çalışmıyor yani söylemek
istediğim o.

Ağahan Ünlü: Tamam onu soralım. Şu anda bizim o
mailin uzantısı yine turknorosirurji.org.tr o şekilde
herhangi bir sorun yok ama e-maili soracağım ben.
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Mehmet Zileli: Evet, web sayfasıyla ilgili tabi ana
sayfadan dergilere de girebildiğimizi biliyorsunuz,
bültenleri de buradan alabilirsiniz. Türkçe derginin eski
sayılarını da tarattık. Arşivde şuanda 1989'dan 1999'a
kadar olanlar var. 1999'dan sonrasını da şuanda
taratmaya devam ediyoruz. Hepsine pdf formatında
erişmek mümkün. Yani belkide eski sayıları kaybetmiş,
eski yazılarını bulamayan arkadaşlarımız buradan arşive
ulaşabilir. Bütün arşivi tamamlıyoruz şuanda. Bir tane
sekreterimiz iki aydır bunların taramasıyla uğraşıyor.
Derneğimizde birçoğunu biliyorsunuz eski yıllara ait bir
sürü basılı dergi var. Eğer kütüphanenizde sayılarla ilgili
eksiğiniz varsa dergimizin arşivinden elinizdeki kağıt basılı
dergi sayılarını tamamlayabilirsiniz. Bu konuyu daha
önce duyurmuştuk ama ilgilenenleriniz olmadı. Eğer öyle
eksikleriniz varsa onları tamamlamak için yardımcı
olacağız.

Evet, sanıyorum bunu da geçebiliriz. Biliyorsunuz iki kez
basılmış olan kitabımız var. İkincisinin de editörlüğünü Dr.
Kaya AKSOY ve Selçuk PALOĞLU yapmıştı. Şimdi
üçüncü kez basım için hazırlık içindeyiz. Ender beyin
başkanlığında. 2008'de de yayınlamak istiyoruz. Bir
önceki kitap 2005'de yayınlanmıştı ama yazıları 2004'te
alınmıştı. 4 senelik bir aralık olacak. Kitapla ilgili
düşüncesi, görüşü olan var mı ?Ender Bey bir şey
söylemek ister misiniz? 

Ender Korfalı: Bence bu süreçte güncelliğini
kaybediyor. Çünkü iki senelik bir süreçte çıkıyor. Bence
bunları aynı zamanda elektronik olarak da basmamız
gerekiyor ve devamlı olarak da güncellemekte fayda var.
Yani yazarlardan ricam bunları bize elektronik olarak da
göndermeleri. Artı hiç değilse 6 ayda bir yaparak güncel
halde tutmamız. Öbür türlü basılıyor ama hızla değerini
kaybeden kitaplar haline geliyor. Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Bir benim özen gösterdiğim bir şey,
şekil çizimlerinin özgün olması. Tıbbı çizimci ile
görüşmek istiyoruz, henüz anlaştığımız kimse olmadı.

İbrahim Ziyal: Yeterlilik Kurulu ve Nöroşirürji kitabı
geçiyor geçmeden arada bir şey söylemek isterim.
Nöroşirürji yeterlilik sınavı için geçen sene soru kitabı
çıkardık. Bu 1700 soru içermekteydi ve karışık
düzenlenmişti sorular. Tekrar bir miktar soru isteyerek bu
soru sayısını 2300'e çıkardık ve konulara göre ayırdık. 14
konu vardı. Bu kitapçık kongreye yetişecek. Sayın
Başkanımız izin verirse bu soru kitabını daha ileriki
dönemlerde 3500 soru civarına getirmek istiyoruz.
Bundan dolayı sizlerden tekrar soru rica edeceğiz. Lütfen
özenli bir şekilde soruları hazırlayıp gönderirsek son
derece sevineceğiz.

Mehmet Zileli: Evet diğer kitaplardan bahsedecektim
zaten bir önceki slayttı. İki kitabımız daha çıkacak. Birisi

Omurga ve Omurilik Travmaları şu anda matbaada.
Basımı bitti. Kongreye size getireceğiz. Bir başkası da
Periferik Sinir Cerrahisi. Nusret Demircan buna editörlük
edecek. Şimdi, biliyorsunuz dün sona eren bir aktivitemiz
vardı. Dün öğlen bitti. Temel Nöroşirürji Kursları
2.dönem 3.kursları yapıldı. Bu kursun yöneticileri Dr.Nur
Altınörs ve Nejat Akalan'dı. Murat Bavbek ve Talat Kırış
da onlara yardım ediyorlar bu dönem. Bilmiyorum Nur
bey bir şeyler söylemek ister misiniz kursla ilgili?

Nur Altınörs: Benim kurs yöneticisi olarak 3., katılımcı
olarak da 4. yılım. Bunlarla ilgili değerlendirmeleri bence,
katılan öğrenci konumundaki asistan ve uzman
arkadaşlar tarafından yapılması daha doğru olur. Oradan
çıkacak sonuçların daha değerli olduğunu düşünüyorum.
Biz sonuç  olarak tarafız bu işte, düzenleyen ve ders
veren kişiler olarak. Ancak ben yine de kendi tarafımdan
bakınca olumlu bir organizasyon ve artık oturmuş ve geri
dönülmemesi gereken TND'nin eğitim faaliyeti olarak
görüyorum. Edindiğim deneyimler doğrultusunda gelecek
yıllara dair düşüncelerim olabilir ama herhalde onlara
vakit yok. Genel olarak ben olumlu buluyorum, ama
öğrencilerin doldurduğu formlar veya genel olarak
onlardan alacağımız önerilerin bu kursları daha yararlı
yapacağına inanıyorum. Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Evet, kursa asistanlarımız ve genç
uzmanlarımızı göndermek konusunda duyarlı olmak
herhalde burada söylenmesi gereken bir cümle. Başka
görüş yoksa bunu da geçebiliriz. Şimdi ilk kez
eğimticilerin eğitimi programını uygulamaya çalışacağız.
Kongrenin öncesinde 20 Nisan'da bir günlük,  daha
doğrusu saat 15:00'de biten bir kurs planlıyoruz. Bu
kursu Ege Üniversitesi Tıp Eğitimi Anabilim Dalı'ndan 2
öğretim üyesi ve bizden bir arkadaşımız ortaklaşa
yapacaklar. Bunu çok önemsiyoruz. Çünkü çok sayıda
toplantı, sempozyum, panel, konferans olmakta. Bu
toplantılarda uygun bir dille konuşulmazsa, uygun sunum
teknikleri kullanılmazsa dinleyiciler yeterince bilgi
alamıyorlar, uyuyan seyircilere anlatılmış oluyor.
Gerçekten iyi bir eğitmen olmakla, iyi bir hekim olmak,
iyi bir bilim adamı olmak her zaman bir arada olmuyor.
Bunu sağlamak için bir çaba olarak düşünüyorum ben
bunu. Bir çok dernek bunu yıllardır yapıyor uluslararası
derneklerde de var bu eğilim. EANS'ın eğitimcilerin
eğitimi kursu var biliyorsunuz. Bu sene Türkiye'de de
olacaktı ama bir nedenle olamadı. Buna da özellikle genç
eğitmen adaylarının,doçent, yardımcı doçent, şef , şef
yardımcılarının ilgi göstereceğini umuyoruz. Hayırlı
olacağını umuyoruz. Bu konuda bir şey söylemek isteyen
var mı ? Evet, bir başka eğitimimiz de Tıbbi firma
çalışanları eğitimidir. Ameliyathanelerde veya kliniklerde
dolaşan tıbbi firma elemanları var. Bunlar hiçbir tıbbi
eğitim almamış durumdalar. Bunlara tıbbi bir kurs
düzenledik. Yine kongre öncesinde. Temel bilgiler
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verilecek. İşte hasta hakları, sterilizasyon, ameliyathane
düzeni gibi. Böyle bir kurs vereceğiz. Gerçekten onlardan
böyle bir talep vardı. Evet, bu konuda görüşü olan.

Murat Hancı: Bu önemli bir şey. Birçok yerde şahit
oluyoruz. Firma elemanları direkt olarak ameliyata
sokuluyor. Enstrümanı tanımıyorum bahanesiyle
ameliyata sokuluyor. Bunun en başta yasal dayanağı yok.

Mehmet Zileli: Evet doğru bulmuyorum ben.
Ameliyathaneye giriyorlar, setlerini açıyorlar, işte eksikler
varsa bildiriyorlar. Aslında şu anki yoğun teknoloji içinde
olmazsa olmaz haline geldi. Ama ameliyata bizzat
katılmalarını bende doğru bulmuyorum.

Murat Hancı: Hiç değilse bir takım eğitimlerin verilmesi
çok yerinde doğru buluyorum.

İlhan Elmacı: Bu konu gerçekten çok önemli
görünüyor. Bizim de Göztepe'deki pratiğimizden
bildiğimiz bazı şeyler var. Firma elemanları ister istemez
birtakım sarf malzemeler münasebetiyle hasta ve hasta
yakınıyla ilişkiler içinde olmak durumunda olabiliyorlar ve
ciddi etik legal sorunlar klinikleri uğraştırabiliyor. Bu
anlamda zaman içinde bu kurs yerine oturduğunda klinik
direktörlüğünün, klinik şefliğinin ilgili elemanlarının bu
kurstan geçmesini istemeleri gibi durumun iyi olacağını
ben şahsen düşünüyorum. Bunu zorlamamız gerekir.
Çünkü bu bir davranış biçimi. Yani işin anatomisi,
fizyolojisi bir yana bir firma elemanın nasıl davranması
gerektiği, materyalin insan olduğu, hasta yakınının bir
takım sıkıntılar içerisinde sorununu çözmeye çalışan
durumda olduğunu iyi değerlendirmesi gerekir. O
anlamda bu kurs çok önemli gözüküyor. Bunu
desteklememiz lazım ve zaman içinde de bu kursun
terbiyesini almış firma elemanlarının görevlendirilmesini
talep etmemiz gerekir diye düşünüyorum. Kurs programı
içerisinde öncelikle anatomi ve fizyoloji olarak
konuşulacak. Sterilazasyon ve ameliyathane kurallarına
uymakla ilgili Nöroşirürji hemşirelerinden aldığımız
yardım var. Oradan gelen konuklar ve eğitmenler bir
eğitim verecekler. Daha sonra da öğle saatlerinde de
hasta yakınlarına ilişkin etik sorunlar ve kendi
uygulamamız ile ilgili etik sorunları tartışacağız. Genel
programı bu şekilde. Tabi zaman içinde edilen
deneyimlerle revize edilebilinir bir program. Teşekkür
ederim.

Mehmet Zileli: Evet,buyurun.

Kişi belli değil; Sertifikasız kişilerinde hiçbir şekilde
hastaneye girmemesi sağlanırsa hem derneğe maddi
kaynak sağlanır. Bu sertifikalarla hem de bu kurstan
geçmiş eğitilmiş kişilerin malzemeleri tanıtılması sağlanır
diye düşünüyorum

Mehmet Zileli: Sanıyorum birkaç kurs sonra böyle bir
eğilim doğabilir içimize. Evet bu konuyu da geçiyorum
izninizle.Bir başka grubumuz Araştırma Grubu. Dün
öğleden sonra  toplanacaktı. Ne yazık ki düzgün bir
toplantı yapamadı. Bu grupta Yücel Bey var, Selçuk
Palaoğlu, Ender Korfalı, Hakan Caner ve Ali Savaş var.
Tabi araştırmayı biraz daha desteklemek ülkemizde ve
daha fazla yerde araştırma yapılır hale gelmek
arzularımızdan birisi. Biliyorsunuz geçen sene
Zonguldak'ta çok güzel bir kurs yapıldı. İki gün süreli.
Orada araştırma etiğinden Nöroşirürji'nin alt dallarından
birçok sey konuşuldu tartışıldı. Bunun benzerini
önümüzdeki Sonbahar aylarında yapmak gibi bir
arzumuz var. EANS'ın bir araştırma desteği var. Çok
büyük bir destek veriyor. Bununla ilgili koşulları
sanıyorum Ağahan arkadaşlara duyurdu. Web sayfasına
da koyabiliriz. Araştırma burslarımız var biliyorsunuz. Bir
de projelere desteğimiz var. Çok yüksek miktarda değil
proje desteğimiz ama yine de para desteği veriyoruz. Biz
yönetime geldiğimizden beri çok az araştırma projesine
destek istendiğini fark etmiş durumdayız. Bilemiyorum bu
konuda görüşleri ve katkıları olan var mı? Neler
yapılabilir bizi yönlendirecek önerileriniz var mı ?

Ender Korfalı: Aslında olay bence şundan
kaynaklanıyor. Çoğu cesaretsiz. Bir laboratuar kurmak
veya proje yapılacağı konusunda nerden nasıl destek
alacağını bilmiyor. Bence uyarmak gerekiyor. Yani
laboratuarın kullanılmasındaki esas neler gerekebilir.
Onlara danışmanlık yapabiliriz. Bazen çok basit
yöntemlerle veya çok güzel araştırma yapma olanakları
çıkıyor. Trendleri takip etmesini öğretebiliriz. Araştırma
laboratuarı kurmak için ille çok büyük aletlere de gerek
yok. Direkt bizlerle konuşurlarsa bunlara yardımcı
olabiliriz. İkinci bir konu, ben üniversitenin araştırma
bölümünde de bulunuyorum. Mesela bize gelen 5
milyarlık projeleri sorgulamıyoruz, ne yapacaksınız
demiyoruz. Ancak çok daha büyükleriniz sorguluyoruz.
Ama 5-10 milyar sorgulanmamalı. Bu şekilde sistem
zamanla yerine oturuyor. Çok teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Burada yine bizim  proje destek ve
başvuru ilkelerimiz ve başvuru istek formumuz var. Web
sayfamızda bakarsanız zaten bu konuyla ilgili birçok
haber duyuru göreceksiniz. Evet,

Türker Kılıç: Araştırma gurubuyla ilişkili olarak geçen
senelerde de konuştuğumuz zaman yarım kalan bazı
çalışmalar vardı. Bunların birincisi herhangi bir
araştırmayı fonlarken artık hem TÜBİTAK 'tan hem
TÜBA' dan hem de lokal üniversite yada üniversiteye
bağlı kuruluşlardan sağlayabilmek mümkün. Ama
çoğumuz bu konuda yeterli bilgiye yada deneyime sahip
değiliz. O nedenle birincisi çalışma yapacak özellikle tez
aşamasına gelmiş Nöroşirürjenleri bu konuda
bilgilendirilmeleri ve ne şekilde kendi çalışmalarını
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finansa edebilecekleri hakkında bilgi sahibi edinmeleri
lazım. Bu biraz daha genişletilip uluslar arası olanaklara
ne şekilde ulaşabilecekleri konusunda bilgilendirme
gerekir. Şu anda biliyorsunuz Avrupa Topluluğunun 7.
Çerçeve programı yürürlüğe girdi bu sene. Bu çerçeve
programının kapsamında önemli kaynaklar ortaya çıkmış
durumda. Bunun toplantısı 1 ay önce İstanbul'da yapıldı.
Sonra Malatya'da geçen hafta yapıldı. Bu da çok önemli
bir kaynak ve Nöroşirürjenlerin bu kaynağa ne şekilde
ulaşabilecekleri konusunda bilgilendirilmeleri lazım. Bir
diğer nokta da her çalışma başlangıçta lokal etik kurulun
onayından geçmek zorunda. Çoğumuz bu konuda da
yeterli deneyim sahibi değiliz. Buda herhalde
kurulumuzun yapması gereken noktalarından bir tanesi.
Sanıyorum benim adım unutulmuş o listede.

Mehmet Zileli: Sizin adınız yoktu zaten Türker Bey.

Türker Kılıç: Peki o zaman geçen kurulda benim adım
vardı. Benim adımın neden çıkarıldığını sizden rica
edeceğim. Çünkü biz beş kişi olarak bu işe başlamıştık. O
beş kişi içerinde sadece benim adım çıkarılmış. Benim
kaçırdığım herhangi bir toplantı yok, bütün aktivitelere
ben katıldım.

Mehmet Zileli: Şimdi bakın bunun sonu yok. Biraz
önce Aşkın Bey de neden beni Etik Kurulu'ndan
çıkardınız diye sordu. Zaman zaman isimleri değiştirmek
zorundayız. Yeni can ve kan gelsin diye.

Türker Kılıç: Anladım. Ben de sebebini öğrenmek
istiyorum yani, eğer ben çalışmadıysam yada herhangi iki
toplantıya katılmadıysam.

Mehmet Zileli: Geçen dönemde araştırma kurulu hiç
çalışmadı.

Türker Kılıç: Hayır çalıştı.

Mehmet Zileli: Ne yaptı ?

Türker Kılıç: En azından ben diğerleri kadar çalıştım.
Benim adım silinmiş, sizin kendi adınızı oraya konulmuş.
Siz benden bu kurula daha fazla yarar sağlarsınız. Benim
bunda hiçbir kuşkum yok. Altı kişi de olabilir bu kurul
yada sadece benim adım çıkarıldıysa diğerleri oradaysa
benim diğerlerinden ne farkım vardır. Bunu sizden
duymak istiyorum.

Mehmet Zileli: Peki, yeterli açıklama yaptım.

Kemali Baykaner: Bu araştırma konusundaki
projelendirmeniz de belli bir destek alındı bizim servis
deki uzman arkadaşımız. Hem cerrahi hem teknoloji
alanında benim bildiğim kadarıyla bu projeleri ODTÜ ile
birlikte yapılıyordu. Fakat o zaman ki hani bir proje tek
bir birimdeki maliyetleri 300$ civarındaydı. Fakat bunlar

yaklaşık 6-7 ay içerisinde bu fiyata kendileri karşı taraf iki
misline çıkardığı için daha proje yarısında işlemez
duruma girdi. Tekrar değerlendirme şansınız oluyor mu
yoksa başka  projeler buna ilave olsun mu ?

Mehmet Zileli: Yani bu değişiklik önerinizi yazıp tekrar
başvurabilirsiniz bize.

Kemali Baykaner: En fazla şu kadar değer diye
geçiyordu da onun için yazılmasına değil de sorulduktan
sonra tekrar yazılmasını düşündüm. Gerekçeli arttırma
önerisiyle başvurulabilir değil mi ? Bilemiyorum…

Mehmet Zileli: Bizim desteğimiz 5 milyara kadar.
Herhangi bir yerden destek almış projelerde dahil olmak
üzere ekstra bizim derneğimizin katkısı.

Kemali Baykaner: Bu sadece Beyin Cerrahi
Derneğiyle yürütülen bir projeydi. Teknik ve cerrahi
kısmı vardı. Teknolojik  kısmı ODTÜ'de yapılıyordu.
Fakat oradaki birim fiyatlarında değişiklik oldu. Şimdi
proje daha yarısında.

Mehmet Zileli: Bizim herhangi kısıtlama sert duruş tabi
ki kısıtlama söz konusu değil.

Kemali Baykaner: Yok evet o zaman tekrar müracaat
yapılmasında fayda var.

Mehmet Zileli: O projeyi maliyet değiştirmiştir diye
update ederseniz tabi ki yani hiçbir sakıncası yok.

Kemali Baykaner: Teşekkür ederim.

İhsan Solaroğlu: Bence kaynağa ulaşmaktan çok bu
kaynakları oluşturacak güçte hipotezi oluşturacak eğitimi
yok. Yeni araştırmaya başlayan Nöroşirürjiyen'lerin
özellikle Avrupa kaynaklı destekleri alabilmek için çok
güçlü hipotezlerinizin olması gerekli ve bu hipotezleri
destekleyebilecek temel laboratuar yada klinik teknikleri
bilmeniz gerekli. Ama ben sanmıyorum ki biz genel
olarak Nöroşirürjiyen'ler bunda yeterli değiliz. Gerek
kurs, gerek sempozyum yada kongrede temel yada klinik
araştırmaların hipotezi nasıl kurulur bu hipotez nasıl
ispatlanır konusunda bence daha fazla dersler eklenmesi
gerekir. Bu işte tecrübeli olanların bunu anlatması
gerekir. Aksi taktirde derneğin desteklediği projeler bile
Nöroşirürji'nin desteklediği güçlü dergilerde bile hiçbir
zaman yayınlanamaz. Uluslararası rekabet çok yüksek.
Eğer sayıları çıkartırsak bunun üzerinde benim yaptığım
bir çalışma var. Son 5 senede güçlü Nöröşirürji
dergilerinde Türkiye'den çıkan deneysel araştırmaların
özellikle sayısının hızla giderek düştüğünü görebiliriz.
Bunun için bence Temel Nöroşirürji kongrelerinde yada
sempozyum bu konuda daha fazla eğitime destek
verilmesi gerektiğini düşünüyorum.
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Kudret Türeyen: Ben bu Avrupa projelerinin miktarını
da söyleyeyim. Biraz daha vurgulayıcı olsun diye
söylemek istedim. Bu projelerde 400 000 Eu'dan
1milyon Eu’ya kadar alma şansınız var. Bunu aldığınız
zamanda % 10 kadar da  kliniğinizi geliştirmek için para
veriliyor. Yani 400 000_ veriliyorsa 40 000 _ da size
kliniğinize para ödeniyor. Fakat bir nokta var. Avrupa da
ki üniversiteyle ortak bir proje şekline getirilmesi lazım.
Re-source kurslarını destekliyorum İhsan Bey'in söylediği.
Ben derneğe şunu da önermek istiyorum. Bir patend
büromuz var mı bizim Türk Nöroşirürji Derneği olarak.
Her hangi bir arkadaşımızın buluşu yada yeniliği burada
patenti alınıp ona belirli yüzdesi verilip büyük kısmı
derneğe kalmak üzere şeklinde bir sistem var mı bunu
öğrenmek istedim.

Mehmet Zileli: Şimdi bundan sonra ki kurulumuza AR-
GE  Kurulumuza bu görev düşecek. Patend büromuz yok
benim bildiğim. AR-GE kurulumuz var oradaki
arkadaşlarımızın deneyim ve desteği olabilir. Ben İhsan'a
bir şey söylemek istiyorum. Kongrede panelimiz var
araştırma teknikleriyle ilgili onu söyleyebilirim. Bir de
Mehmet abi daha önce söyledi daha önce yapılmış olan
araştırmayla ilgili toplantı tekrar yapılması planlanıyor.
Her halde bu yeni planlanan toplantı içerisinde yeni
planlanan konularda toplantı içerisine yerleştirilebilinir

Ali Savaş: Ben başta söz almamıştım ama bir şey
eklemek istiyorum. Bence bir bursun araştırmada kolay
ve iyi kullanılabilmesinin önemli faktörü bürokrasinin az
olmasıdır. Bu araştırma için küçük miktardaki burslar
içinde uygun bir durum bizim derneğin bursu ama küçük
bir miktar. Büyük dev araştırma projelerini elbette
destekleyemez. Bence az kullanılma yada başvurunun az
olma nedeni bilinmemesi. Yani biraz daha bülten veya
dernekte bu duyurulursa özellikle tez aşamasında kolay
destek imkanlarını iyi sunabilecek bir burs. 6.7. çerçeve
Avrupa burslarıyla ilgili söz açıldı. Ben bu burslar
araştırma projesi vermiş biri olarak hemen hemen
almanın imkansız olduğunu düşünen biriyim.
Meslektaşım eğer Nöroşirürji araştırma veya geliştirme
projesiyle ilgili buradan burs temin edebilirse gerçekten
büyük bir takdir duyacağım ona karşı. Çünkü dev bir
bürokrasi var, hazırlık aşaması 2-3 ay sürüyor.
Formlaların doldurulması araştırmayı yapmaktan daha
zor. Tematik alanlar belirlenmiş, tematik alanlar içinde tıp
yok gibi bir şey. Nöroşirürji çok alt başlığın en dibinde
belki Nöroloji Nörolojik hastalıklar gibi bir noktaya
geliyorsunuz. Ana tematik alanlar içinde bulunmuyor.
Baş tematik olarak; nanoteknoloji ve çevre var. Size
gelecek cevap aylarca gecikiyor ve çoğunlukla ana
tematik alana uymadığı için çok destek görmeyebiliyor.
Ama umarım bunu kullanma imkanımız olur. Ama
Avrupa'da da Avrupalı araştırmacılarda çok fazla
başvurmuyorlar. Türkiye'de çok tanıtımı yapıldı ama
kolay bir durum değil. Teşekkür ederim.

Bektaş Açıkgöz: Şimdi Ali Bey'in söylediği nokta çok
önemli. Bu çerçeve programlarına bizim
Nöroşirürjiyenler olarak çok bel bağlamamız doğru değil.
Çünkü bunların gerçekten tematik alanları belli ve önemli
kısmına da %30'luk kısmına da Türkiye'den ulaşmak
hiçbir şekilde mümkün değil. Bunlar daha önceden süren
çalışmalar ama  kesinlikle demoralize olmamak lazım.
Örnek sunayım size. 6. çerçeve programını en iyi
kullanan ülke İsrail. İsrail'in çerçeve programlarının
sorumlusu Türkiye'de konferans verdi. Orada bize anlattı.
Bir 5.çerçeve programına girdik İsrail olarak ve sıfır
projeyle çıktık dedi. Sıfır projeyle çıktık ama hiç olmazsa
proje yazmayı öğrendik. Bunların hepsi zamanla
oluşacak şeyler. Türkiye'de bazı gelişen programlar var.
Çerçeve programları şuna yaradı DPT olsun,TÜBİTAK
olsun, üniversite  bilimsel araştırma bütçelerinde proje
yazımları olsun hiç olmazsa bir standarda geldi. Yani
formatı artık birbirine yakınlaştı. Birbirinden uzak değiliz.
Bir olay söyleyeyim. Tıp sektörü hep eleştirilir,çok ağır
eleştirilere uğruyor ama Anadolu'ya teknolojiyi
üniversiteler götürdü. Anadolu'da halkın ayağına
üniversiteler götürdü. Gerçekten tıp fakültesi olan tüm
üniversitelerimizde araştırma fonlarından ciddi paralarda
hem tıp fakültesine hem diğer fakültelere ayrılabiliyor.
Çok sevindirici olaylar. Ben şunu önerebilirim. Benim
kendi pratiğimden de bu yararlı oluyor. Üniversitemizde
biz bunu yapıyoruz ve çok yararını görüyoruz. Somutu
görmek istiyor insanlar. Proje almış, proje bitirmiş
arkadaşları zaman zaman sahneye çıkartalım belli
toplantılarda veya özel toplantılar yapalım. Onlar
araştırmaların içeriğini değil, yaşadıkları olayları
anlatsınlar. Hani karşılaştıkları bürokrasiyi o bürokrasi
için neler yaptılar. Bu çok iyi bir yöntem. Belki AR-GE'de
konuşuruz ama şöyle bir şey söyleyeyim.  Temel
araştırmacılarla, klinikçilerin daha çok bir araya gelmesi
lazım. Bir örnek;Robert Lengar diye bir adamcağız var
şimdi  Amerikanın en zenginlerinden bir tanesi
kimyacı,polimerlerle çalışıyor. Tümör içine uygulanan
BSENU uygulamasıyla tanınıyor. Tam 23 tane şirketin
sahibi. Çalışmalarına başlaması tamamen bir pediatrik
onkologla konuşmasıyla başlamış. Yani tümür dokusuna
topikal olarak ilaç salgılayan bir polimer üretebilir miyiz
diye soru başlamış ve adam bu ilaç salgılayan polimerlerle
çalışıyor. Ama onların bir avantajı teknoloji geliştirme
belgeleri var. Teknoloji geliştirme belgeleri şirket sahibi
olabiliyorlar, patendlerini alabiliyorlar. Türkiye'de
sevindirici bir gelişme bu yasanın aynısı var çok çağdaş
bir yasamız var. Teknoloji geliştirme bölgeleriyle ilgili ve
sanayiciyle bir arada çalışmakta mümkün. Sentezler var,
gündeme geldi bunlarda. Sanayici sizin yapacağınız
araştırmanın %20'sini karşılarsa %'80'inin Sanayi
Bakanlığı karşılayabiliyor. Önemli olan bu çalışmaları
yapmış insanları burada dinleyip yöntemleri öğrenmek.
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Etem Beşkonaklı: Ben Ali Bey'in iletişimle ilgili
sözlerine cevap vermek istiyorum. Proje destek
başvuruyla ilgili duyurular, son 5 bültendir yayınlanıyor.
Hatta ilk seferinde üzerine uyarı etiketi koymamıştık.
İkinci seferinde üzerine uyarı etiketi de koyduk, takip
edenler hatırlayacaklardır. Yani yaklaşık 1,5 yıldır bunu
ilan ediyoruz ve artı web sayfamızda kırmızı işaretle ilan
ediyoruz. e-bültenlerde de yayınlanıyor. Başka öneri
varsa bilemiyorum gazete ilanı yapmak gerekiyor geriye
kalan o. Çünkü okunacaksa bu okunuyorsa bunlara
ulaşmamak için bir sebep yok. Şu tartışılabilir herkes
biliyor da küçük bir miktar olduğu için proje için
başvurulmuyor tamam o farklı bir konu. Ama duyuru ile
yapabilecek başka bir şey ben bilemiyorum. Sistemimizde
iletişimle ilgili bütün yazılı malzemelerimiz yer alıyor
başka bir şey kalmıyor.

İbrahim Ziyal: Bu iletişimle ilgili teknik bir problem var
bence. Bülteni biz Türk Nöroşirürji Derneği üyelerine
gönderiyoruz, bunlar uzman ve yukarısı meslektaşlarımız.
Ancak  asistanlarımızın bunu duyması için bülten eline
geçmiş uzmanların veya üyelerin bunu asistanlara
aktarması lazım. Tezden bahsediyoruz, tez seviyesinden
bahsediyoruz. O tip projeleri bekliyorsak asistanların
haberdar olması lazım.

Murat Hancı: Büyük bütçeli bir proje için bu 7.çerçeve
programından yararlanmak gerçekten zor ama devlet
planlama teşkilatına başvuruyorsanız ve multidisipliner
bir çalışmaysa çok kolaylıkla göreceli olarak büyük
miktarda parayı alıyor. Bunun örneğini yaşıyoruz.
İstanbul Üniversitesi'nin ortak çalışmasında biyo-mekanik
laboratuarı kuruldu yaklaşık 600 000 $'lık bir destek
alındı ve başvurması da çok zor değil. Başvuru formları
var onları doldurduğunuzda peyder pey de olsa geliyor.

Kişi belli değil; DPT 2006 yılında almış olduğu kararla
artık küçük projelere destek vermeme kararı aldı. Büyük
merkez laboratuarları gibi büyük laboratuarlara para
veriyor. Onu bilgi olarak sunayım. Küçük aletlerle ilgili bir
çalışmanız varsa o zaman TÜBİTAK'a yönlenmek daha
doğru. Yalnız bir de şunu söyleyeyim. Türkiye çok ciddi
bir alet ve cihaz mezarlığı haline de geldi. Üniversitelerin
web sayfalarında şimdi yeni taşınır mallar yönetmeliğine
göre envanter çıkıyor. Üniversitelerin web sayfalarını
tararsanız Türkiye'de çok ciddi bir makine parkı olduğunu
göreceksiniz. O makine parkından da yaralanmak
mümkün.

Mehmet Zileli: Evet ,teşekkür ederim.

Mustafa Berker: Epeydir söz istiyorum ama aslında
sizin baştaki sorunuza baktığımızda neden müracaat az.
Bu durum bence son derece yeterli .Üç kurultaydır bu

dile getiriliyor. Üniversitelerin kendi bünyelerinde bu
sorun çözüldüğü için bence derneğin bu kısmına
müracaat olmuyor. Çünkü üniversitelerin işleyişine
baktığımızda bilimsel araştırma fonuna veya birimine
mutlaka tez aşamasında müracaat etmeniz etik kurul
onayı almanız gerekiyor. Bu birime müracaat ettiğinizde
zaten bu miktardaki araştırmalar karşılanıyor. o nedenle
bize müracaat az oluyor. Gerçekten diğer daha büyük
miktardaki projelerin örneğin Avrupa çerçevesinden o
programdan alınması son derece zor. Bu konuda açık
kapı TÜBİTAK'da da aşağı yukarı 300.000$ olan
projeleri karşılamak mümkün. Oradan alacağınız bursla
ayrıca eleman çalıştırmaya da izin veriliyor. Bir miktarı
dönen sermayeye kalmak üzere. Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Peki isterseniz bu konuyu da geçelim
çok teşekkürler görüşleriniz için. Şimdi Kurulların
görüşlerine geçiyoruz.

ARAŞTIRMA GELİŞTİRME (AR - GE) ÇALIŞMA
GRUBU

Serkan Şimşek: Bazı arkadaşlarımız aynı zamanda
başka kurullarda da görevli olduğu için toplantıda yeterli
sayıya ulaşamadık, ancak kısmi bir görev paylaşımı oldu.
Sadece ithal malzemelerin yeni veya ulusal ürünlerin
araştırılması açısından ben görev aldım. İhsan Solaroğlu
ile bu kaynaklara nasıl ulaşılacağına dair bir görev
paylaşımımız oldu. Diğer arkadaşlarımızla da bir mail
zinciri oluşturup devamlı ve bir sonraki ulusal kongre
öncesi de tekrar toplanma düşünüldü.

Mehmet Zileli: Evet, bence bir önceki dönemde
çalışmayan veya çalışamamış olan bir grup bu. Bu grubun
neler yapması gerektiğiyle ilgili görüşü, düşüncesi olan
var mı ? Gerçekten buna ihtiyaç olduğunu düşünüyoruz.
Bir çok malzemenin ithal edilmesi bizim için büyük
masraf oluyor. Türkiye'de yapılabilir hale gelmesi için
bizimde neyi nasıl istediğimizi sanayiye belirtmemiz
lazım. Belki bir bilginin satılmasıyla kazanç bile elde
etmek mümkün. Yani patend bürosu burada çalışacak.

Kudret Türeyen: Ben de bu kurulun üyesiyim. Başka
bir kurulda da olduğum için toplantıya katılamadım. Bu
maliyetle ilgili dediğiniz şey çok doğru. Bizim kendi
üniversitemizde bir makine mühendisliği bölümüyle bir
projemiz vardı esas onların projesi bizim sadece fikir
verdiğimiz projeydi. Bu arkadaşlarımız toz birleştirme
tekniğiyle titanyum kullandığımız tüm aletleri üretme
çabası içindeler. Bunun için önümüzdeki yıldan itibaren
yani 2008'e doğru imalata başlayacaklar ve bizim
üniversitemiz protezlerini kendisi üretecek.

Mehmet Zileli: Peki, teşekkürler. Evet başka gruba
geçiyoruz.



BİBLOİNDEKS ÇALIŞMA GRUBU

Mehmet Zileli: Yıllardır söylediğimiz bir aktivite bu. Bu
konuda Mustafa Berker bilgi verecek bize .

Mustafa Berker: Biblioindeks çalışma grubunda
biblioendeks veritabanı açılma sayfası tamamlandı.
Buradan linklerle ulaşılacak alt başlıkların ayrıntıları ile
ilgili düzenlemeler devam etmekte. Bu konuda şuanda
aramızda olmasa da Hakan Yakupoğlu'nun ve Özerk
Okutan'ın çok değerli yardımları oldu. Buraya şu ana
kadar 800'e kadar Türk Nöroşirürjiyenlerinin yayını
girilmiş durumda. Alt başlıklarla ilgili düzenlemelerde
tamamlandıktan sonra sanıyorum bir altı ay içersinde bu
grup çalışmalarını tamamlamış olacak.

Mehmet Zileli: Evet bana dün yaptıkları programı
gösterdiler. Bu Web tabanlı bir program olacak ve bizim
derneğimizin sayfası içinde bir biblioindeks alt başlığı
olacak ve herkes yayınlarını orada kendi girecek çünkü
yayınları girme işi çok zaman alıyor. Tabi neden böyle bir
gruba ihtiyaç oldu. Yıllar önce dergide basılan bir
biblioindksimiz vardı. Amaç Türk yazarlar bir yazı
yazdıklarında yine kendi içimizde o konuda çalışmış
kişileri kaynak göstersinler. Çünkü gerçekten atıf almanın
koşullarından birisi de birbirimizi kaynak göstermektir.
Zamanında hepimizin üzüldüğü yazılar olmuştur. Bir
başka arkadaşımız yazı yazmıştır ama sizi kaynak
göstermemiştir. Umuyorum bu web tabanlı bıblioendeks
çalışma yakında hizmetinize girecek.

Mustafa Berker: Ayrıca açılış sayfasındaki tarama
motoruyla gerek isimle, gerek konuyla gerek yılla
istenilen seviyede tarama da yapılabilecektir.

Mehmet Zileli: O ana kadar girilmiş tüm yazılar
bıblioindeks de çıkacak ve böylece onları kişiler
kullanabilecekler. Ama o yazıların kendisine
gidemeyecek, sadece ismi ve kaynağı gözükecek. Evet,bu
konuyla ilgili söz almak isteyen var mı ?

Mehmet Zileli: Toplum sağlığı, hasta ve yakınlarını
bilgilendirme çalışmaları. Bu konu ile ilgili  uzun süredir
uğraşılıyor, söz almak isterseniz…

Süleyman Çaylı: Bu yaklaşık 2 yıllık bir proje.
Gerçekten uzun süre emek verdik. Daha doğrusu üzerine
çok fazla yoğunlaşamadık ama biraz destek alamadık,
son sıralarda hızlandı. En azından web sitesinin
olgunlaşmasıyla bu belli bir yere geldi. Web sitesi bu işlere
yaradı. Henüz döküm yazılı materyaller halinde gelmedi.
Bu konu ile ilgili herhangi bir şey yok ama web sitesinde
şu anda 8 tane hastalık hakkında toplum sağlığı açısından
hasta bilgilendirme formu var. En azından 3 tane daha
yakın zamanda çıkacak ve bu konu biraz daha
geliştirilecek. Benim söyleyeceklerim bu kadar şimdilik. 

Mehmet Zileli: Tabi bu yazılan bilgilerle ilgili hatalarımız
olabilir. Olabildiğince konu ile uğraşan arkadaşlara bu
bilgileri gönderiyoruz ama, yine de sizin şu anda girmiş
olduğunuz 6 tane galiba değil mi?

Süleyman Çaylı: Bel ağrısı, boyun ağrısı, beyin
tümörü, hipofiz adenomları, kök hücreyle ilgili iki
çalışma toplam 6 tane girdi. İki tane de hazır var.

Mehmet Zileli: Eleştirilerinizi bildirirseniz, biz onları
elimizden geldiğince düzeltmeye çalışacağız. Evet bir
başka kurulumuz,

DIŞ İLİŞKİLER KURULU

Mehmet Zileli: Şimdi bu kurul dün toplandı ve
gerçekten aktiviteleri konusunda en önem verdiğimiz
kurullardan birisi. Ben kişisel olarak da bu 3 kurulun
aktivitesini çok önemli bulurum. Birisi Dış İlişkiler Kurulu,
öbürü Mesleki ve Özgül Haklar Kurulu, diğeri ise Etik
Kurul. Tunçalp Bey gelemedi. Bir önceki dönem
başkanımızdı. Yücel Bey ve diğer arkadaşlarımızın çoğu
buradaydı.

Şimdi bazı uluslararası toplantılara aday olmak istiyoruz
ve ilk adaylık başvurumuz 2011'de yapılacak EANS'ın
toplantısı. Ana kongresi. Bu sene Glasgow'da yapılacak
Eylül ayında. 1 Mayıa'a kadar başvuru süresi var.
Gerçekten Türkiye olarak başvurmaya karar verdik.
Olumlu yada olumsuz olacağını bilemiyoruz tabi ama,
böyle bir başvuru yapacağız. Bir başkası Dünya
Nöroşirurji Dernekleri Federasyonu'nun 2017
kongresine aday olmaya çalışacağız. 2013 kongresi için
bir oylama önümüzdeki Kasım ayında Nagoya
Japonya'da yapılacak. Delegelerimiz burada bulunacaklar
ve 2013'ü oylayacaklar. Dış ilişkilerle ilgili görüşü veya
söylemek istedikleri olanlar var mı ? Kurulun bazı üyeleri
burada ama sanıyorum bir kısmı burada değil.

Ali Savaş: Ben EANS temsilciliği ile ilgili bir istekte
bulunacağım. Gerçi size daha önce yazılı olarak da
iletmiştim. EANS  bizim ilişkileri en sıkı tutmamız
gereken önemli bir kuruluş. Uzun süreden beri de
üyesiyiz. Temsilciliklerde problem çıkıyor. EANS'da aktif
komitelerde üyelik yapan üyelerimiz var ve bu üyeler
Türk Nöroşirürji Derneği'nin temsilinde gözükmüyor.
EANS kendi komite üyelerini kendi seçiyor. Bu
değişmeyecek, ama sanki onları Türk Nöroşirürji
Derneği'nde temsilci gibi görüyor ve onlarla ilişki
yürütmeye çalışıyor. Ama Dernek her dönemde kendi
temsilcisini ayrıca atıyor ve arada bir çelişki ortaya
çıkıyor. Bence, komitelerde aktif üye olan kişilerin EANS
temsilcisi olarak kabul edilmesi gerekir. Özel bir sakınca
yoksa. Bunu belirtmek istiyorum.

Mehmet Zileli: Bunu Yönetim Kurulumuzda konuşuruz.
Peki, başka görüş veya önerisi olan?  Evet bir başka
kurulumuz biraz önce de söylediğim gibi.
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MESLEKİ ve ÖZLÜK HAKLARI KURULU

Mehmet Zileli: Burada çeşitli yerlerde çalışan
üyelerimiz var. Üniversitelerde, devlet hastanelerinde,
özel kurumlarda. Aynı zamanda devlet kesiminde
yöneticilik görevi  yapan arkadaşlarımız var ve tabip
odalarında üye yada başkan olan arkadaşlarımız var.
Gerçekten gerek sağlık yasalarında ciddi değişikliklerin
planlandığı bu dönemde, gerekse birçok yerden
arkadaşlarımızın puanlarla ilgili, ödemelerle ilgili sık sık
şikayetlerinin olduğu bu dönemde, bu kurulun aktiviteleri
çok önemli. Bilmiyorum, İlhan bu konuda bir şeyler
söylemek istermisin! 

İlhan Elmacı: Ciddi sorunlar giderek bizi daha çok
bekliyor gibi gözüküyor. Bu ciddi değişim süreci
içerisinde. Ben özellikle dün yaptığımız toplantı ile ilgili
bilgi vermek istiyorum. Bir süredir Türk Tabipler Birliği
puanlarının değişimiyle ilgili bir çalışması  vardı
Derneğimizin. Bu Mesleki Özlül Haklar Kurulu üyeleri
kendi aralarında tartıştılar ve Türk Tabipler Birliği
puanlama kitapçığında bir değişim önerisini dün tekrar
tartışarak netleştirdik. Önümüzdeki hafta sunacağız.
Burada bizim yaptığımız Nöroşirürji'nin ilgi alanına giren
bazı uygulamalarda puanların düşük olması meselesi
vardı. Bunlarda hem kraniyal hem spinal
uygulamalarımız için düzeltmeler ve iyileştirmeler yaptık.
Ayrıca spinal cerrahideki bazı uygulamalarımız ortopedi
puanlaması sayfasından alınarak yapabiliyorduk. Bunun
da Nöroşirürji sayfasında yerini bulmasını sağlamayı
çalışıyoruz. Dolayısıyla bu yeni kabul gören formu
önümüzdeki hafta Türk Tabipler Birliği'ne göndereceğiz.
Yeni kitapçığın da bu şekilde yayınlanması için
uğraşacağız. Bu bir sorun. Bu dün görüşüldü ve kabul
edildi. Bir raporla Yönetim Kuruluna sunma
durumundayız. İkinci konu, kısıtlama konusu olan bazı
ilaçlardı. Antibiyotikler var bir takım endokrin ilaçlar var,
antidepresif ilaçlar var. Nöroşirürjiyen bunları tek başına
yazamıyor. Buradaki sorun daha çok Maliye Bakanlığı'nın
bütçe uygulama talimatından kaynaklanan bir sorun
olarak gözüküyordu. Adresin orası olduğunu tespit ettik.
Genelde senede iki kez Maliye Bakanlığı'nın ilgili bürosu
bunu revize ediyor. Bu konuyu dün tartıştık. Bürokraside
görev alan arkadaşımız Dr. Sami Bey geçen haftalarda
yeni bütçe uygulama talimatının görüşüldüğünü, ama
önümüzdeki hafta yayınlanacağını belirtti. İlgili listeleri
kendisine verdik. Bu önümüzdeki hafta Maliye
Bakanlığı'nda Beyin Cerrahları'nın da bu ilaçları
yazabilmeleri için bir takım değişiklikler yapılması
gerektiği önerisini götüreceğini ifade etti. Yönetim
Kurulu ayrıca bunun takipçisi olma durumunda. Yani, bir
takım iyi ilişkileri kullanarak yada Derneğin Maliye
Bakanlığı bürokratlarıyla bir takım görüşmeler yaparak
onları ikna etmek ve mesleki haklarımızı korumak
gündemde gözüküyor. Üçüncü mesele, biliyorsunuz yeni

bir kurul geliyor. Tüm bu güvenlik birimleri birleştiriliyor
ve sosyal güvenlik kurulu başkanlığı haline getiriliyor.
Tüm hastanelerin yada mesleki uygulamalarımızda
muhatap olacağımız kurum bu olarak gözüküyor.
Önümüzdeki dönemde ve bu kurumun tüm mesleki
örgütlere gönderdiği ve talep ettiği, kullanılan implantlar
ve bunların kodlanması ile ilgili talepleri vardı. Dolayısıyla
implantları tanımlamamız mesela. Nöroşirürji'de
kullandığımız implantları tanımlamamız gerektiğinde
bunların sosyal güvenlik kurulunun implantların da yer
alması gerekiyor ki bunun 2008 yılında uygulamaya
geçeceklerini ifade ediyorlar. Tüm kodlamalarımızı artık
onun üzerinden yapmamız gibi bir durum gündeme
geliyor. Bu konuda da bu mesleki özlük haklar çalıştı.
Özellikle kranial uygulamalarla ilgili bir takım eksikler var.
Onları tamamlayıp sosyal güvenlik kurumu başkanlığına,
yönetim kurulu bunu değerlendirdikten sonra gönderme
durumundadır. Ayrıca dünkü toplantıda ortaya çıkan bir
bilgi var. Önümüzdeki dönemde eğer bu sosyal güvenlik
kurumu pratik olarak gerekli yasal mevzuatı tamamlayıp
da gündeme gelip geçerse, bu kanun maddesi
puanlamanın farklı sistem üzerinden yapılacağını
söylüyorlar. Dolayısıyla bununla da ilgili Türk Nöroşirürji
Derneği'ni bilgilendirecekler. Önümüzdeki 2008'de
gelişecek bu duruma karşı da Mesleki Özlük Hakları
Grubu'nun  çalışıp bir öngörüde bulunması ve kendi
pratiğimizle ilgili bazı önerileri götürmesi gerekiyor.
Efendim, vermek istediğim bilgiler bunlar. Sizden ricam
genel olarak günlük sorunlardan kaynaklanır ciddi
mesleki özlük haklarımızla ilgili sorunlar varsa bunu da
tartışmak gerekir. Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Bu konularla ilgili görüş bildirmek
isteyen var mı? Murat Bey buyurun.

Murat Hancı: Malpraktis sigortalarını başka meslek
kuruluşları toplu olarak başvuru yapıp indirim alabiliyor.
Böyle bir şey yapabilir miyiz? 

Mehmet Zileli: Şimdi ben buna hemen cevap vereyim.
Bunu araştırdık. Bir önceki yönetimde Selçuk Bey'den
bilgi almıştım, ancak şuanda bununla ilgili diğer
sigortalardan görüş almak isteyen aracı bir firma var.
Broker diye bir firma. Onun şuanda çok iyi
çalışmayacağını söyledi. Bir süre beklememiz gerektiğini
söyledi. Tek tek bazı sigorta şirketlerinden böyle talepler
geldi ama çok iyi bir şey yapan olmadı. Ortopedist
arkadaşlarımızla görüştük. Onların böyle bir çabası
olmuş, ancak net bir anlaşma sağlamamış onlarda. Yani
evet konuyu biliyoruz Murat ama, şu anda toplu anlaşma
yapıp işte mali mesuliyet sigortasını uygun koşullarda
almamız şuanda mümkün gözükmüyor. Evet, başka,
Buyurun Nezih Bey.

Nezih Özkan: Ben özellikle bu puanlama konusunda
İlhan arkadaşımıza, grup muhakkak güzel çalışmalar
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yapmıştır ama, gene de hatırlatmak istiyorum. Bir basit
enstrümantasyonu takmak 1500 puan olduğu halde
beyin tabanına giden tümörler 1200 puan. Bu hakikaten
çok uğraştığımız halde iki cerraha yazamıyoruz. Çünkü
1500 üzerinde yazabiliyoruz. Bir de lomber dar kanal
300 puana mesafe açıyoruz ki bazen o da sıkıntılı oluyor
o kanalı açmak. Bunlar özellikle herhalde muhakkak
İlhan arkadaşımız güzel  çalışmaları ile bunları
arttırmışlardır. Teşekkür ediyorum.

Mehmet Zileli: Enstrümanı takmak 1000 puan benim
bildiğim,1500 puan değil.

İlhan Elmacı: Kaide tümörleri eski puanı 1200
gözüküyor. Şimdi bizim yeni önerimiz 2000 puandır.

Nezih Özkan: Ama puanlamada performans 1500 diye
geçiyor.

Mehmet Zileli: Şimdi o bütçe uygulama talimatındaki
puanlar, yani resmi hasta olarak uygulanan devletin
verdiğin puanlara bizim karışmamız mümkün değil. Biz
Tabip Odası puanlarını konuşuyoruz şu anda.

Nezih Özkan: Bu konularla da ilgilenilirse belki çok
daha iyi olacak.

Mehmet Zileli: İlgilenmemiz bize sorarlarsa mümkün.
Bize sormadıklarında biz bu puanları şöyle yapın
diyemiyoruz. Ama biz sordukları anda hemen cevap
vermek üzere oradaki bütçe uygulama talimatındaki
puanların gerçekte ne olması ile ilgili bir çalışma
yapıyoruz. Ama sorarlarsa. Evet bu ilaçlar konusu çok
önemli, bu konuda görüşleri olan var mı ? Yani
intravenöz  antibiyotikleri üç günden sonra yazamıyoruz.
Bazı ilaçları artık uzmanlık dallarına verdiler. Biliyorsunuz,
bu Oktriyotit vardı. Onu sadece Endokrinologlara
verdiler. Böyle şeyler var.

Murat Hancı: Bildiğiniz gibi bunlar ilk
kemoterapatiklerle başladı. Zamanında hiçbir kısıtlama
yoktu. Biz Bleomisin'den Vinkristin'e her şeyi yazıyorduk.
Daha sonra bunlar Onkologlara verildi. Çünkü büyük
meblağlara ulaşıyordu. Daha sonra ortaya çıkarılan bir
takım yolsuzluklar antihemolifik faktörlerdi. Bunları yalnız
Hemotolog yazar haline dönüştü. Yani bir takım
ihtiyaçlar üzerine doğdu. Mesela, şimdi de
antibiyotiklerin, bazı antibiyotiklerin uygulanmasını
kıstılar. Niye diye rahatsızlık duyuyoruz. Ben gittiğim  bazı
hastanelerde gördüm ki ben ilk defa Tazosilin'i İzmit SSK
Hastanesi'nde gördüm. Profilaksi için kullanıyorlardı.
Lomber diskte profilaksi için kullanıyorlardı. Ama gerçek
kullanım alanı sepsis. Bunu orada kullanırsak sepsisde ne
kullanacağız. Elimiz kolumuz bağlanıyor. Dolayısıyla
enfeksiyon komitelerinin belirlediği flora üzerine
antibiyotik kullanımı bana hiç akıl dışı gelmiyor. Gayet
makul. Ama endokrin preperat. O konuda bir şey
diyemeyeceğim. Zaten ben yazmıyorum onları.

Mehmet Zileli: Evet, o zaman bu kurulun aktivitesini de
geçiyoruz. Şimdi bir başka kurul.

MEDİKOLEGAL KURUL

Mehmet Zileli: Halil Bey burada. Bize bir şeyler
söylemek ister mi?

Halil Ak: Ne söyleyeyim ki. Allah demekle başlamak
istiyorum bu kurul için. Daha önceki bu kurulun yetkileri
ve üyelerinin sayıları oldukça fazlaydı. Bir şeylerde
yapmaya çalışmıştık. Web sayfamızda da bununla ilgili bir
bölüm var. Şimdi şöyle bir şey var. Bu yönetim bence, bu
kurul zaten legal bir kurul değil. İllegal bir kurul, önce onu
söyleyeyim. Medikolegal, Nöroşirürji'nin bir kurulu
olamaz. Ancak burada malpraktis veya beraberinde
hukuk kurulu olabilir. Eğer Nöroşirürji dünyasındaki
şeyleri incelersiniz etik, demin de söylediğim gibi onun da
böyle bir alt kurulları var. Bence bu kurul, daha öncede
defalarca eleştirdim. Bu anlamda çok önemli bir kurul
olduğunu ama bu kurulun adının malpraktis ve hukuk
kurulu olması gerektiğini de vurgulamama rağmen
değişmedi. Bu anda yeni TCK'nın ışığı altında ve Avrupa
Birliği'ne girmek üzere olduğumuz aşamada, girebilirsek
tabii ki, bu anlamda çok önem verilen bazı bilirkişilik
bölümleri var. Bunlardan bir tanesi mesleki kuruluşlar.
Yani, mesleki kuruluş örneğin biz de TND bir mesleki
kuruluşuz. İkincisi üniversiteler. Üniversitelerde de
Avrupa Birliği'nin yeni ışığı altında malprakdis hukuk
kurulu kurdurmak istiyorlar. Aynı şeyi biz derneğimizde
defalarca söyledim ama anlatamadım herhalde.
Türkiye'de daha çok üniversitelere yöneltiyorlar son
zamanlarda rapor istemeyi. Çünkü Yargıtay'ın da içtihat
kararı var bununla ilgili. İsterseniz verebilirim. Böyle bir
kurulu kurup ve bu kurulun üye sayısının 5-6'ya
çıkarmamız gerekiyor. İkinci şey şu; mahkemelere giden
raporlarda hekimlerle ilgili TCK'nın ışığı altında kusur
verme ve kusur derecesini saptama hakimin insiyatifine
bırakılmış. Hakimlerin bu dönemdeki verebileceği,
örneğin kusur oranı  diyelim ki %60 oranında. Ama
mesela Avrupa çalışmalarında hakimlerin kusur verme
oranının % 4-5'lere indiğini biliyoruz. Bizim de bu kurulu
çok daha aktif hale getirmemiz lazım. Çünkü yeni
TCK'nın ışığı altında her şeyden önce hukuka aykırılık
diye bir kavram ortaya çıktı. Hukuka aykırılık kendi
içimizde. Madem ki avukatlarımız var hukukçularımız var,
danışman üye diye bu kurula sokabiliriz. Bu nedenle bu
kurulun rapor hazırlama, bildirme yetkisini arttırabiliriz.
Şunu da bilin ki Türk Nöroşirürji Derneği Türkiye'deki
Adli Tıp Derneği'nden sonra gelen en güçlü derneklerden
bir tanesi. Bu kuruluşun, bu Derneğin bir takım şeyleri
isteme hakları var. İsteyebiliriz ve bakın Sağlık
Bakanlığı'nda çalışan arkadaşlarımız var, genç
rektörlerimiz var. Bu kurulu daha aktif hale gelmesi için
daha değişik üyeler ve ismini değiştirerek seçmemizde
yarar var diye düşünüyorum. İkinci bir şey daha söylemek
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istiyorum. Geçti ama özür dileyerek. Türk Nöroşirurji
Dergisi'yle ilgili; Başkanımız çıkıyor, biz üniversiteler şunu
yapmıyor bunu yapmıyor. Üniversitelerin çalışmasını
yurtdışına gönderilen yazı ile değil biz değerlendirmeliyiz.
Yurtdışına gönderdiğimiz dergilerde örneğin Slovanya
dergisine yazıyor. Suuidi Arabistan'ında bir sürü indeksde
yazısı var. Oraya yazı göndererek kimi yüceltiyoruz biz. O
ülkeleri yüceltiyoruz. Eğer biz kendi ülkemizi
kalkındırmak istiyorsak, üniversitelerin çalışmasını
istiyorsak, kendi dergimizi yücelterek biz kendimiz
yükseliriz. Ben bu düşüncedeyim. Bunu da son olarak
söyledim. Hepinizden özür diliyorum.

Mehmet Zileli: Evet, isminin Malpraktis ve Hukuk
Kurulu olmasını öneriyorsunuz. Zaten, şimdi sanıyorum
daha önce bu kurul Mesleki ve Özlük Haklar Kurulu ile
ilgili birlikteydi. Buna itiraz edildi. Ama herhalde o zaman
medikolegal dediğiniz için bu ismi verdik. Ayırdık yani iki
kurulu. Peki, bir türlü kendinizi iyi anlatamadınız galiba.

Etem Beşkonaklı: Halil Abi bunları yazılı olarak
bildirmiyorsunuz. Hep özel konuşmalarda geçiyor.
Bildirirseniz daha iyi olur. Bazı kişileri biz de bilemiyoruz
tam olarak. Kurulda yer alabilecek kişiler de önerilebilinir.
Herkes önerebilir.

Mehmet Yaşar Kaynar: Bu kurul kurulurken amacı,
herhangi bir yere bilir kişilik yapmak değildi aslında.
Üyelerini bu konuda, eğitim öğretim kurulu zaten bu.
Eğitim vermek, öğretim vermek. Misafirleri çağırarak
Adli Tıp konularında üyelerine uyarıcı ve eğitici nitelikte
kurslar düzenlemekti. Asıl amacı buydu. Halil ağabeyin
düşündüğü gibi bir kurul bizim etik kurulun daha
gelişmişi. Zannediyorum bunu söylemek istiyorsun.
Yoksa bu kurulun amacı eğitim ve öğretim. Üyelerine
eğitim verecek gerekli insanları çağırıp referanslar
verdirecek, malpraktis karşısında bilirkişilik yapacak bir
kuruluş oluşturmamıştık biz o zamanda. Teşekkürler.

Mehmet Zileli: Evet, zaten böyle bir şey de bizden
istenmiyor hiçbir şekilde. Evet Bektaş Bey. 

Bektaş Açıkgöz: Yaşar Bey'in söylediği çok doğru.
Aslında herhalde adı da CNS' te aynen buna benzer bir
kurul var. O kurulun çalışmalarını da ben takip ettim.
Orada da çalışan kurulun üyeleri yapı olarak size çok
benziyor aslında. Hem Nöroşirürjiyen olup hem de
hukukla uğraşan avukatlardan 6 tane Nöroşirürjen var.
Hem Nöroşirürjiyen hem de avukat onlar. Onların da işi
Yaşar Bey'in de söylediği gibi vaka çözmek değil, yöntem
göstermek. Yani, meslektaşlarına hukuk karşında nasıl
güçlü olabileceğinin yöntemlerini öğretmek. Daha çok
yöntem göstermekle ilgili bir kurul.

Mehmet Zileli: Teşekkür ederiz. Böyle bir kurulumuz da
var. Bunu tamamen yönetimden seçtik. Bu kurulun ödül

ve burs programları için jüriler oluşturma gibi bir görevi
var.Yani biz jürileri belirliyoruz. Jüriler ödüller ve bursların
adaylarının uygun olup olmadığını bize bildiriyor. Sadece
organizasyon amaçlı bir kurul. Ödül ve burs
programlarımızdan yine söz etmek istiyorum. Onbir tane
ödül ve bursumuz var. Bunların bir kısmını biliyorsunuz.
Geçen sene vermiştik. Özenli Türkçe ödülü veriyoruz
yine. Bu sene spinal araştırma ödülü var Medikon
firmasının desteğiyle. En iyi bildiri ödülleri yine var. İlk
üçe, elektronik oylamalı yılın bildirisi olacak. Başvuru
sayılarını da görüyorsunuz. Bazı burslara yada ödüllere
başvuran çok oldu ama bazılarına az başvuru var. Ödüller
ve burslarla ilgili görüşü ve düşüncesi olan var mı ? Evet
yok herhalde. Şimdi grup aktivitelerine geçeceğiz.
Geçmeden önce biraz önce Aşkın Bey bizi eleştirdi. Biz
neden Etik Kurul'a onu almadık diye. Ama zaman zaman
bu kurulların içeriklerini değiştiriyoruz. Üstelik 2 kez üst
üste bir kurula katılmayan kişilerin kurul üyeliğini
düşürmeye çalışıyoruz. Çünkü kurullar devamlılıklarını
sağlasınlar. Yani kesinlikle burada Aşkın Bey'e yapılmış
bir etik şey yok. Alınganlık gösterdi bilmiyorum. Aynı
şekilde Türker Bey biraz evvel söyledi neden ben bu sefer
seçilmedim diye. Yani böyle bir şey yok. Zaman zaman
kişileri değiştirmek zorundayız ki yeni isimler bu
kurullarda görev alsınlar ve daha aktif olsunlar. Aynı
zamanda çalışmak isteyenler kurullarda yer alsınlar diye.
Şimdi gruplarla ilgili bir bölümüz var. Öğretim ve Eğitim
Grupları içerisinde aktivitesi bulunmayanları şimdilik
uyarıyoruz. İki grubun da yönetimlerini değiştirme kararı
aldık. Belki grupların bazılarının kapatılması da
tartışılabilir. Zaman zaman sohbetlerde bu konularda
görüşler iletenler oldu. Kapatılmalı işte yeterli aktivite
gösteremedikleri için. Diğer üyeler yeterince ilgi
görmedikleri için belki kendileri aktiftiler ama hiç kimse
onlara ilgi göstermiyor. Konu ile uğraşan
arkadaşlarımızın bir grupsal aktivite göstermemeleri,
göstermek istememeleri yada sayılarının az olması. Şimdi
en çok aktif gruplardan olan Spinal Cerrahi Grubu. 

SPİNAL CERRAHİ ÖĞRETİM ve EĞİTİM GRUBU

Murat Hancı: Spinal Grubu neler yaptı kısaca onu
özetleyelim. Geçen yıl içerisinde yapılan toplantılar; bir
geleneksel olarak her sene yaz okulu yapıldı. Geçen
senekini Bolu'da gerçekleştirdik. Sonbahar'daki
sempozyum Antalya'da düzenlendi. Spinal travma
konusundaydı. Bölge toplantılarının ilki Kocaeli
Üniversitesi'nin desteğiyle İzmit'te gerçekleştirildi.
Osteoporotik Omurga, bu konu çok ilgi çekti sanırım. Bu
ayın başında Palandöken'de yapıldı.  Spinal
Enfeksiyonlar'a oldukça kötü hava koşullarına rağmen
büyük bir katılımcı topluluğu geldi Erzurum'a. 64 kişin
katılımıyla gerçekleştirildi. Planlanan bu seneki yaz okulu
Samsun'da 19 Mayıs Üniversitesi'nin dinlenme
tesislerinde yapılacak. Bunlar oldukça düşük maliyetle
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yapılan üç günü 100 YTL'ye her şeyi dahil
gerçekleştirilen bir toplantı. Bu sene ki Sonbahar
Sempozyumunun konusu Spinal Tümörler. Yine Antalya
'da yapmayı planlıyoruz. Bunu Antalya'da yapmamızın
nedeni maliyeti. En düşük maliyeti veren yer Antalya
Dedeman oldu tekrar. Bu toplantıya Trabzon, Konya,
Adana talip olmuştu ancak otel fiyatları üç günlük otel
fiyatı en uygun Antalya'dan aldık. Trabzon'un verdiği fiyat
Antalya'nın verdiği fiyatın 250 Eu üstündeydi. Adana
200 Eu üzerindeydi, Konya gene 200 Eu üzerinde kaldığı
için maliyet düşüklüğü nedeniyle tekrar Dedeman
Oteli'nde gerçekleştirilecek. Yayınlanan bültenler şu anda
34. sayıya ulaştı. 34.sayı baskıdan bu hafta çıkıyor.
Dağıtıma yetişecek bu sayı Kongre'de dağıtılacak. Geçen
seneki toplantıda bir öneri yapıldıydı. Yönetim
Kurulu'nun süresi 2 yıldan 1 yıla indirilsin diye. Bu
konuda oylama yapılması gerektiğini düşündük. 102 tane
üyemiz var. Gördüğünüz gibi bu 102 üyenin e-mail
adreslerine aşağıda gördüğünüz hangisini seçiyorsunuz, 1
yıl mı olsun, 2 yıl devam etsin sorusu soruldu. Fakat,
bilindiği üzere insanların günlük olarak maillerine
bakmaması gibi kötü alışkanlığa sahibiz. Bu nedenle bu
mail atılanların hepsinin cep telefonlarına size böyle bir
mail gönderildi lütfen mailinize bakın cevap verin
şeklinde. 1 ay bu elektronik oylama açık tutuldu. Sonuç
olarak 102 üyenin yalnızca 37'si oyunu kullandı. Oy
kullananlar belirgin bir farkla 2 yıl olması konusunda
karar verdi ve bu konu ile bilgi Türk Nöroşirurji Derneği
Yönetim Kuruluna iletildi. Bu senede biraz Önce Mehmet
Ağabey'in değindiği gibi omurga, omurilik yaralanmaları
kitabı basıldı. Bu da Kongrede dağıtılacak. Buraya
yetiştiremedik. Çünkü Çarşamba günü ancak elimize
ulaştı. Teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Evet, biz teşekkür ederiz. Başkanı
buradayken Spinal Cerrahi Grubu'na söylemek
istedikleriniz onlardan arzu ettikleriniz var mı? Evet,
Pediatrik Nöroşirürji Grubu ilk kurulan Öğretim ve Eğitim
Grubu Başkanı Dr. Yusuf  Erşahin bize bilgi verecek. Çok
yakında bir kursları var. Mersin'de düzenliyorlar.

PEDİATRİK NÖROŞİRÜRJİ ÖĞRETİM ve
EĞİTİM GRUBU

Yusuf Erşahin: Sayın Başkan, değerli meslektaşlarım.
Başkan'ın söylediği gibi bizim grubumuz 1993 yılında
kuruldu. Saffet MUTLUER, Kemali BAYKANER,
Mehmet Özek ve ben (Yusuf ERŞAHİN) tarafından.
1995 yılından itibarenden de üç yıl süre ile de İzmir,
İstanbul ve Ankara'da da uzlaşma toplantıları yapıldı.
1998'den itibaren de kurslarımız başladı. Üç ayaklı. İlki,
spinal disrafizm, tümör-vasküler ve daha sonra epilepsi-
travma gibi. Üçünü tamamlayanlara kurs sertifikaları
veriyoruz ve doğal olarak aday olma hakları var. Şu anda
çok eski olmamıza rağmen 25 aktif üyesi var. 10 tane de
aday üyesi var. 1998'den beri yılda bir kere kurs

yapıyoruz demiştim. Daha önce hep 23 Nisan'a
getiriyorduk Çocuk Bayramı'na. Fakat iki yıldır Derneğin
büyük kongresi maliyet nedeniyle Nisan'a çekildi. Biz de
Nisan başına aldık. Nisan başında Mersin'de kursumuz
var. Yine yüksek katılım olacağını bekliyorum. Ne yazık ki
biz bülten çıkaramıyorduk. Bu yıldan itibaren ilk sayımız
çıktı. Yılda iki kez de bülten çıkaracağız. Teşekkür
ederim.

Mehmet Zileli: Evet, Pediatri Grubu'na söylemek
istedikleriniz var mı? Şimdi, ben samimi bir istediği
iletmek istiyorum. Pediatrik Nöroşirürji Grubu bir
sempozyum yapmaktan ziyade hep kurs yapıyor baştan
beri öyle gitmiş. Şimdi kurslara da genç arkadaşlar
geliyor. Ama daha kıdemli yada sonradan bir şey
öğrenmek kişilerde gelebilir diyeceksiniz belki. Ama
sempozyum ve panellerle de onların da bilgilerini
destekleseniz daha iyi olur gibi geliyor bana ne dersiniz?

Yusuf Erşahin: O Yönetim Kurulu'nda tartışılır veya
kursda genel kurul yapıp bunu ileteyim.

Mehmet Zileli: Evet, peki çok teşekkürler Yusuf Bey'e.
Şimdi Nöronkronojik Cerrahi Öğretim ve Eğitim Grubu
aktivitelerini Başkan Türker KILIÇ'tan dinleyeceğiz.

NÖRONKOLOJİK CERRAHİ EĞİTİM ve
ÖĞRETİM GRUBU

Türker Kılıç: Sayın Başkanım, değerli kurultay üyeleri,
Başkanlığını yaptığım TURNOG Yönetim Kurulu benim
dışımda, Zafer BERKMAN, İlhan ELMACI, Evren
KELEŞ ve Nezih OKTAR'dan oluşmaktadır. Biz
çalışmalarımızı 1 yıldan beri sürdürmekteyiz. Yaptığımız
aktiviteleri bu slaytta gördüğünüz ana öğeler içerisinde
size sunacağım. Birincisi toplam üye sayımız şu andaki
çalışma grubu üyeleri  içerisinde en yüksek sayıdadır. 120
kişiden oluşan bir üye sayımız vardır. Bu üye sayımızın
94'ü aktif üyedir. 26'sı da danışman üyedir. Dolayısıyla
çalışma grupları içerisinde en fazla üyeye sahip grup
TURNOG'dur. Bültenleri söylememe gerek yok. Her
çalışma grubunun rutin olarak her yıl yaptığı gibi biz de
iki bülten çıkardık. Geçen seneki toplantımızı Aralık
ayında yaptık. Amacımız Türkiye'deki Nöroonkolojik
Cerrahi'de hedeflerin belirlenmesiydi. Bu toplantıya
kayıtlı 168 kişi katıldı. Katılanların sayısı 200'ün
üzerindeydi. Başarılı bir toplantı olduğunu düşünüyoruz.
Bu toplantıda belirlenen 10 ayrı çalışma grubu Ocak
ayından itibaren başka bir ilde olmak üzere çalıştaylarına
başladı. Bu çalıştayların amacı o konu ile ilişkili
Türkiye'nin kitapçığını hazırlamaktır. Örneğin
önümüzdeki ay Adana'da toplantı yapılacaktır. Konu
Kraniofarengiomlar'dır. Türkiye'nin Kraniofarengiom
kitapçığı hazırlanacaktır. Burada çalıştayların çizelgesini
görmektesiniz. En üstteki üç toplantı Ocak, Şubat ve
Mart aylarında gerçekleşti. Sırasıyla İstanbul, Bursa ve
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Malatya'da yapıldı. Az önce söylediğim gibi Adana'daki
13 Nisan'da yapılacak. Ardından sırasıyla Menengiom,
Düşük Evreli Glial Tümörler, Metastazlar
,Medulloblastom, İntramedüller Tümörler. Eskişehir,
Trabzon, Ankara, İzmir ve Antalya'da organize
edilecektir. İlk düzenlenen çalıştaya 44 kişi katılmıştır.
İstanbul Haydarpaşa Numune Hastanesi'nde bu çalıştay
gerçekleştirilmiştir. İkincisi Bursa'da Ender Hocamızın
organizatörlüğünde gerçekleşmiştir. 42 kişi katılmıştır.
Üçüncüsü Malatya'da gerçekleştirilmiştir. Bu çalıştaylara
sempozyum esnasında bu gruplara adını yazdıran kişiler
katılmaktadır. Ayrıca sitemiz oluşmuştur. Ufak tefek
aksaklıklar olmakla beraber forum da dahil olmak üzere
çalışmaktadır. Türk Nöroşirürji Derneği sayfasına
bağlantısı mevcuttur. Dolayısıyla web sayfası açısından da
ekipmanımız tamamlanmıştır. Bundan sonraki, bu yılki
sempozyumunuzun konusu Nöroonkololojik Cerrahi'de
teknikler ve anatomik yaklaşımlardır. Bunu daha çok
video sempozyumu olarak düzenleyeceğiz. Konuları bu
slaytta görüyorsunuz. Onları size tek tek söyleyeceğim.
Çünkü istekli olan herkes özellikle video sunumu yapacak
şekilde başvurabilir. Bunlardan birincisi yan ve üçüncü
ventrikül tümörleri cerrahisi, hipofiz adenomları,
petroklival menengiomlar, pineal bölge tümörleri, sinir
kılıfı tümörleri, paraseller meningiomlar,
kraniofarengiomlar, önemli kortikal alan ve insüler
korteks cerrahisi. Her eğitim panelinin amaçları
belirlenmiştir, slaytta gördüğünüz gibi. Bu amaçlara
uygun şekilde elinde materyali olan herkes konuşmacı
olarak başvurabilir. Bu toplantının yeri konusunda
Yönetim Kurulu'nun aldığı karar İzmir'de yapmak
doğrultusundadır. Biz kendi yönetim kurulumuz
TURNOG'da bu işi Konya'da yapmayı planlamıştık.
Çünkü biliyorsunuz bu sene  UNESCO'nun Mevlana'nın
800. Doğum Yıldönümü olarak belirlediği yıldır.
Olanaklar açısından Konya yeterlidir. Dernek Yönetimi
ve sizlerin kararı doğrultusunda yer belirlenecektir. Yerin
çok büyük bir önemi yok, ama biz Konya'da olmasını
isteriz. Bu toplantıda farklı bir format izleyeceğiz.
Konuşmacıların  seçimi konusunda. Konuşmacılar
Cituation Index'teki h değerlerine göre seçilecekler. 7 ve
7'nin üstünde h faktörü olan kişiler konuşmacı
olabilecekler. Yada 7'nin altında h faktörü olup da
Türkiye'de herhangi bir alanda bir yenilik getirmiş yada
uluslar arası yayını olanlar konuşmacı olacaklar. En çok
çalışan grup olarak Spinal Cerrahi Grubu söylenildi.
Bunu ben sizlerin taktirine bırakıyorum. Ama TURNOG
da çalışan gruplardan bir tanesi ve bize bu çalışmada
yardımcı oldukları için başta Dernek Başkanı ve TND
Yönetim Kuruluna, iki dönem başkanlık yapan eski
başkanımız Dr. Nezih Oktar' a ve tüm TND üyelerine
teşekkür ediyorum.

Mehmet Zileli: Evet, biz de teşekkür ederiz.
Nöroonkoloji Grubuyla ilgili görüşleri, eleştirileri olan var
mı? Evet, teşekkür ederiz.

Türker Kılıç:Toplantı yeri konusunda hocam sizden
talimatınızı bekliyoruz. Konya yada İzmir, teşekkür
ederim.

Mehmet Zileli: Çeşme Altınyunus'la anlaştık. Toplantıyı
orada yapacağız.

Bir başka grubumuz Kafa Kaidesi Cerrahisi Öğretim ve
Eğitim Grubu, Dr. Kazım Bey gelmedi galiba. TURNOG
toplantısının ardından bir günlük bir Köşe Tümörleri
toplantısı yapıldı. Orada multidisipliner bir sempozyum
oldu. Ama Kazım Bey gelmedi. İbrahim bir şeyler
söylemek ister misin ? 

İbrahim Ziyal: Benim bir hazırlığım yok. Özür dilerim.
Çünkü herhangi bir şey sunacağımı daha evvelden
bilmiyordum. Öncelikle gruptaki beş üye konusunda bir
sıkıntı var. Daha evvelde yapılan seçim bu şekilde değil
onu vurgulamak isterim. Son yapılan seçimde orada
Faruk İLDAN ve Gökhan AKPINAR'ın isimleri var.
Necmettin Hoca göreve almamıştı. Bülent Cambaz da
almamıştı diye biliyorum ben. Bir de web sayfası yine
Türk Nöroşirürji Derneği altında kurulma çalışmaları var.

Mehmet Zileli: Evet, sanıyorum çok aktif çalışmayan bir
grup ama bekliyoruz bülteninizi ve önerilerinizi. Peki
geçiyorum. Yeni bir yönetim kurulu seçtiler ve İstanbul'da
Serebral AVM'ler konulu 10 Şubat'ta bir toplantı yaptılar.
Yeni Başkanı Dr. Talat KIRIŞ ama sanıyorum bir sağlık
sorunu nedeniyle eğitim toplantısından sonra ayrıldı.
Murat bir şeyler söylemek istemisin?

NÖROVASKÜLER CERRAHİ ÖĞRETİM ve
EĞİTİM  GRUBU

Murat Bavbek: Bir dönemin çok ilgi uyandıran
konusuydu vasküler konular. Fakat malesef son yıllarda
iyice gündemden düştü. Biz yeniden küllerimizden
doğmaya mı çalışıyoruz diyelim, uğraşıyoruz. Yeni bir
toplantı yaptık, yeni bir yönetim kurulu seçtik. Grup
sayfamız var Türk Nöroşirürji Derneği'nin web
sayfasında. Ama kendi web sayfamız yok şuanda.
Bültenimizi hazırlanmak üzere bitirmek üzereyiz. Bülten
basacağız senede iki kere. Senede bir kere de toplantı
yaparak yapmaya devam edeceğiz. İlk toplantımız
Arteriovenöz Malformasyonlardı.

Fatih Ersay Deniz: Ben sizden ve bu gruptan belki
gündem dışı ama şunu rica ediyorum. Bu embolizasyon,
nöroradyoloji ve girişimsel işlemlerin de Beyin Cerrahisi
çatısı altında toplanması için çalışmalar yapılmasını
istiyorum.

Murat Bavbek: Bilebildiğim kadar bunun yasal olarak
olanağı yok. Yani o radyon yasası gereği bizlerin bu
konuda ehliyetimiz yok.Yani yasa değişir ise yapma
yetkimiz olabilir.
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Fatih Ersay Deniz: Bunu Kardiyologlar yapabiliyor.
Normalde radyasyon üreten cihazların kullanımı ve
ruhsatlandırılması sadece Radyologlar tarafından
yapılabiliyor doğru. Ama Kardiyologlar yapıyorlar. Beyin
Cerrahisi bölümüne geçmesi, hastaların tedavisinin
kalitesinin ve takibinin  arttırılması konusunda çok faydalı
olacağı, daha güçlü olacağı için öneriyorum.

İlhan Elmacı: Yasal engeli aşmak bakımından, özellikle
bizde kendi aramızda tartıştığımızda belki Murat daha
aydınlatıcı şeyler söyleyebilir. Eğer ameliyathane
şartlarında biz vasküler sistemimizi kurup yaparsak, bu
konuda bir engel olmayacağı konusunda bazı görüşler
var. Tabi, bunu tartışıp böyle bir engel varsa yavaş yavaş
ameliyathane ortamına bu endovasküler sistemi
çekmemiz lazım. Yurt dışında birçok, özellikle bunun
Amerika'da örnekleri var. Yani bu konuda ciddi çaba
harcamamızda çok yarar olacağını düşünüyorum ben.

Murat Hancı: Bu problemin doğuşu Çapa Nöroşirürji
Kliniği'nin içindeki Nöroradyoloji Ünitesi'nden çıktı.
Çapa'nın içinde Nöroradyoloji Ünitesi  ile Radyoloji
Kliniği'nin tepişmesiyle verilmiş bir mahkeme kararı var.
Başvurulduğu zaman emsal gösterilen karar o. Geriye
dönük o kararın değiştirilmesi lazım. Kardiyologların
avantajı geçmişte alınmış böyle bir karar yok. O nedenle.

İlhan Elmacı: Bu konuda mesela bizim ameliyathanede
kullandığımız skopi cihazı var. Normalde bunu
Radyologların kullanması gerekiyor. Ama siz bunu
ameliyathane şartlarında kullandığınızda buna bir engel
olmadığını biliyoruz ve devamlı günlük pratiğimizde
kullanıyoruz. Bu Çapa'daki Nöroradyoloji Ünitesi kliniğin
içinde bir üniteydi biz hepimiz oradan eğitim alıp geçtik.
Rotasyonlara giderdik. Ama ben de detaylı bilmiyorum
fakat bizim bu konuya bizim çok yönelmemiz gerektiğini
biliyorum.Yeni arkadaşlarımızı bu konuya yöneltmemiz
lazım. Yurtdışında yeni fellow pozisyonları ayarlayıp bu
konuda eğitim almamız lazım. Yada  yurtdışında
endovasküler merkezleri bize yardımcı olabilirlerse bunu
yapmamız lazım ve yasal engelleri bir yerden delmemiz
lazım. Nöroşirürji klinikleri ki  mikroşirürjinin temel işidir
vasküler meselesi. Mikroşirürji işinden mikroşirürji
eğitiminden uzaklaşmaya başlayacaklar ciddi bir tehlike
var. O anlamada bu  Nörovasküler Cerrahi Öğretim ve
Eğitim Grubu'na büyük bir iş düşüyor. Bu işi tekrar bu
yasal engelleri tartışıp görüşüp kulis faaliyetlerini
sürdürüp tekrar bizim gündemimize taşımamız lazım.
Cerrah içeri girmeli endovaskülerse endovasküler,
amaliyatsa ameliyatını yapmalı. Hatta bunun iyi çalışan
klinikler var. Ben Cerrahpaşa'yı biliyorum.  Arkadaşlar
aşağıda yapıyorlar, kanadığı zaman hemen sizin katınıza
çıkıyor. Siz daha iyi biliyorsunuz ameliyat ediyorsunuz.
Bunun ameliyat şartlarına taşınması lazım. Türkiye'nin
bunun alt yapısı var. Yani bizim bu işin ucunu
bırakmamamız gerekir. Yasal engeller aşılabilinir diye

düşünüyorum. Çünkü bunun örnekleri var. İşte
Kardiyolog yapıyor bu işi. Ameliyathaneye bunu taşırsak
daha önce tartıştığımızda ameliyathane şartlarında bunun
olabileceği yasa engellerin olmadığı söylenmişti. Bu
konusunun üzerinde durulması lazım.

Kişi belirsiz; Yok. Yapılması gereken konusunda ben de
bütünüyle size katılıyorum ama bu işi atalım başımızdan
demiyorum. Yapabilmenin yolunu bulmamız lazım.
Ameliyathanede skopi kullanıyor olmamız buna bir yol
teşkil etmiyor. Çünkü o konuda da ameliyathane
çalışanlarının ve Hemşireler Derneği'nin itirazları var. Biz
burada ne dozda radyasyon alıyoruz bilmiyoruz arkadaş
deyip onun da kullanımının bir Radyolog üzerinden
ruhsatlanması gerektiğini savunan grup da var. Onu da
unutmamamız lazım. Dediğiniz gibi gerekli kulis
faaliyetini kurup yasal zeminimizi oluşturmamız
lazım.Yoksa biz birini dışarı gönderip eğittirdiğimiz
zaman adam eğitimiyle kalacak elinde.

Ender Korfalı: Çok teşekkür ederim. Aslında sorun çok
uzun yıllardan beri yatıyor, belki bizlerin  yaptığı hatalar
sözkonusu.Yani Beyin Cerrahi içinde nörovaskülerle
uğraşanlar kendilerini  çok yukarılarda hissettiler veya
öyle tanıtılmaya çalıştılar. Evet, alttaki diğerlerine
öğretmekte veya bu cerrahi eğitimi vermekte yavaş
kaldılar ve sonunda endovaskülerciler bu işe girdi veya
Radyologlar girdi. Aslında, ben geçende AVM
toplantısında da aynı şeyi söyledim. Yani onların
komplikasyonu  bizlerden hiç az değil. Farklı değil. Bir
tek onlar hiç konuşmuyorlar, biz devamlı birbirimizi tenkit
ediyoruz. Konuşuyoruz o bunu yaptı şu bunu yaptı gibi.
Bir bakımdan kendi altımıza oyuyoruz. Şimdi ben o
toplantıda aynı şeyi söyledim. Yani o kadar çok
komplikasyonları var ki inanamazsınız. Komplikasyonları
ne olarak kabul ediyorlar. Cerrahi girişim veya
nörovasküler girişim içinde yaptıkları zaman onu
komplikasyon kabul ediyorlar. Daha sonra ortaya çıkan
hiçbir sorunu kendilerinin komplikasyonları olarak
görmüyorlar. Daha doğrusu hatayı bilmiyorlar. Ama ne
oluyor, bütün vakaları sanki onlar daha iyi yapıyormuş
gibi onlara vermeye başladık. Bunu tekrar geri almamız
gerekiyor. Kendimizin yapması gerekiyor. Eğitilmemiz
gerekiyor. Endovasküleri bizim yapmamız gerekiyor.
Öyle veya böyle bizim bunu yapmamız gerekiyor. Onun
içinde kendi endovaskülerde uğraşacak insanlarımızı
eğitmemiz gerekiyor. Onun içinde Derneğin bu konudaki
yardımına hakikaten teşekkür ederim. Burslar veriyor.
Yani öncelikle biz kendi adamlarımızı eğitelim. Çünkü
onlar da sonunda bırakacaklar. Yani biz her hastayı onları
her kötüleştiği hastaya biz bakarsak onlar daha da
güçleniyor. Bırakalım  onlar  baksınlar hastalarına.
Onların da aynı komplikasyonları oluyor. Aynı şekilde
vazospazmı oluyor. Biz onların hastalarına bakıyoruz.
Onları eleştirmek için uğraşıyoruz tersi onlar kalkıyorlar,
toplantılarda bir de onları çağırıyorsunuz. Kendi
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neticelerini göstermeye çalışıyorlar yok öyle bir şey. Yedi
kere ben orada gösterdim endovasküler yapılmış hala
%70'i duruyor. Maliyeti her biri 20-25 milyar lira. Biz
bunu yaptık diye bir sonraki gösterişte bunu embolize
ettik diyorlar. Ertesi günü bakıyorsunuz hala aynı şekilde
duruyor. Yani bizim de bunları artık bunların yüzlerine
vurmamız gerekiyor. Vasküler Grubun bence bunu
yapması gerekiyor. Çok teşekkür ederim.

Mehmet Zileli: Biz teşekkür ederiz.

Bektaş Açıkgöz: Yasal olarak biz bunu yapamıyoruz
diyoruz. Peki yasal olarak Radyolog hastayı yatırıp tedavi
edebiliyor mu? Yani Cerrahpaşa Kliniği'nde ayrı bir
Radyoloji Kliniği mi var? Hastayı kim tedavi ediyor?

Murat Hancı: Girişimsel radyolojinin yapıldığı
Nöroradyoloji Bilimdalı var.

Bektaş Açıkgöz: O klinikte ölen hastalardan kim
sorumlu? O hastada ve gelişen komplikasyondan kim
sorumlu? İlacını kim yazıyor? O hastada gelişen
vazospazmını kim tedavi ediyor, hidrosefalisinı kim tedavi
ediyor, yani kim tedavi ediyor?

Murat Hancı: Şimdi ortak bir girişim protokolü takip
ediliyor.

Bektaş Açıkgöz: Laboratuarcı mı klinikçi mi? Yasal
olarak uzmanlık belgesinde iki şey var. Ya klinikçi olacak
yada laboratuarcı. Radyologlar klinikçi mi laboratuarcı
mı? Klinikçi diyorsanız soracağım hiçbir şey yok.

Murat Hancı: Girişimsel nöroradyolojiyi yapanlar ayrı
bilim dalı olarak tanındılar.

Bektaş Açıkgöz: Tanındı ama ihtisas belgesinde
laboratuar diye geçer. O klinikte yatan bir hasta şikayete
giderse problem yaratır. Öyle değil mi?

Murat Hancı: Valla vazospazmı olanlarda biz bir
kısmında medikal tedavi uyguluyoruz. Bir kısmında onlar
balon anjioplasti yapıyor. Kanadığı zaman hemotomu biz
yapıyoruz. Ama benzer şekilde bir vaskülar yaralanma
olduğu zaman o da aynı aşağı iniyor orda stend
kullanılıyor. O hasta senin tekelinde bu hasta benim
tekelimde diye gitmiyor iş. Yani diğer bu işi yapan
yerlerde nasıl gidiyor ama bizde  birlikte yürütülüyor işler.

Bektaş Açıkgöz: Hayır. Benim inancıma göre
anevrizma hastası, AVM hastası, subaraknoid kanama
hastasını nöroşirürji kliniği  almalı üstüne. Eğer
endovasküler girişim yapılacaksa sizin sorumluluğunuzda
zaten yapılıyor. Ayrı arkadaş yapacaksa hasta ile kendisi
konuşur, komplikasyonunu anlatır. Bunun sonucunda
yapar ama o işlemden sorumludur. Hastanın tedavisinde
sorumlu değildir.

Murat Hancı: Bildiğim kadarıyla müdavi hekim
kavramının içerisinde işlemi yapmak değil.

Bektaş Açıkgöz: Hayır, o zaman siz de ayrı keskin
ayrıldıysanız, o zaman siz de kendinizi çekin, vermeyin
hastaya tedavi bakalım ne olacak.

Murat Hancı: Şimdi, bir kısım hasta zaten geliyor,
embolizasyonu zaten yapılıyor. Mesela kanamamış
anevrizma, aynı gün işlemi yapılıp gidiyor. Zaten yatışı.
Bu hastaların yatışı için Nöroradyolojiye alıyorlar. Ek bir
şey gerekirse bize yatış alıyor.

Kişi belirsiz; Yasal durum sanıyorum şöyle.
Nöroradyoloji ünitesinde bir gözlem odası var. İçerisinde
günlük gözlem yapıyor ama yataklı servisi yok. Zaten
sizde de yok. Yataklı servisi olmayınca yasal olarak sorun
yok.

İbrahim Ziyal: Şimdi biz Nöroşirürji Anabilim Dalı
olarak en çok Nöroradyologlarla çalışan grubuz herhalde
Türkiye'de. En fazla referanslarda da Nöroradyoloji
olarak oraya gidiyor. Bir kere bu sistem her yerde
sanıyorum aynı. Sanıyorum hastalar bizim üzerimizden
yatırılıp tedavi ediliyorlar. Hastaları kendi üzerlerine
yatırıp takip etme yetkileri yok. Yani bizim kontrolümüz
altında şu anda. İkincisi, bu işi yaparken katılalım, biz de
yapalım da onlar aldılar bizim elimizden gibi neden böyle
bir sıkıntımız var onu anlayamadım. Birlikte yapalım ve
birlikte bir işi bir yerlere getirelim. Komplikasyon
nerdeyse birlikte tartışalım. Onların geldikleri yer ve
emekleri de objektif olmak lazım. Ben de  cerrahi
yapmak istiyorum ve bizim elimizde olsun istiyorum ama
onların da yıllardan beri getirdikleri bir yer var,
komplikasyonlar var yaşıyoruz görüyoruz. Zaman zaman
hematomlar boşaltıyoruz. Herkesten çok daha fazla
komplikasyonlarla orada karşılaşıyoruz. Ama yaptıkları
çok güzel şeyler de var. Bunları göz ardı etmemek lazım.
Posterior sirkülasyon anevrizmalarında inanılmaz şeyler
yapıyorlar. Lütfen birazcık insaflı olalım bazı konularda
da. Ben beraber çalışmaktan yanayım. Bizde fellow
yetiştirelim ama, bunu ılımlı bir şekilde onlarla
kooperasyon kurarak hatta onları da bu grupların içine
sokarak. Bizden fellowları gönderelim ve birlikte yapalım.
Bir de bu iş kolay değil. Yani endovasküler üreteceksin,
hem klinikte endovasküler teknikle birlikte cerrahi
yapılacak, hem de alt yapı istiyor. Her yerde yapacakları
anlamına gelmiyor, her klinik endovasküleri birlikte
yapacak anlamına gelmiyor. Teşekkür ederim

Nejat Işık: Ben de Ziya Bey'in başta söylediğini
söyleyecektim. Endovasküler girişim için Radyolojiye
gönderdiğiniz her hasta beraberinde Nöroşirürji sevki
alarak  gidiyor. Bektaş Bey o konuda haklı bence.

Mehmet Zileli: Endovasküler cerrahinin başarısını
tartışmıyoruz. Bir yasal problem var. Yani bende sizin gibi
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endovasküler yapan arkadaşlarla çalışıyorum. Ama ben
refere ediyorum hastayı. Ben yönlendiriyorum. Yani
hasta doğrudan doğruya acil servisten sonra onların
kliniğine yatmıyor. Sizin kliniğinize yatıyor. Burada yasal
olarak problem var. Yani tartıştığımız konu o.
Endovasküler yapan arkadaşların başarılılarını biz de
biliyoruz, takip ediyoruz. Başarısızlıklarını da biliyoruz,
yaşıyoruz. Ama burada konu şu. Yasal olarak ne
yapılması lazım. Yani endovasküler yapan arkadaş da ben
her şeyi yaparım bu benim sorumluluğumda diyorsa
yanlış yapıyor. O da yanlış. Çünkü bizim altımızda bu işi
yaptığını kontrol etmek zorunda. Çünkü yasal olarak
Amerika'daki gibi değil. Bizim ihtisas belgelerimiz
laboratuar uzmanıdır, klinikçidir. Klinikçi değilse o
hastaya müdahale hakkı yoktur. Şimdi konuyu çok fazla
yaymamak için 2 kişiye daha söz verelim. Şevket Bey ve
Nuri Abi.

Şevket Tektaş: Şimdi ben yurtdışında da bir süre
bulundum. Fransa'da Paris'de bir hastanede. Onlar tabi
ekip halinde çalışıyorlar. O Nöroşirürji kliniği içinde.
Nöroloğu da var Nöroanesteszisi de, Nöroradyoloğu da
orada. Herşey kendi içlerinde. Kendi içlerinde de olduğu
için, orada onlar bir sorun yaşamıyorlar. Türkiye'de böyle
bir şey yok. Mesela Nöroşirürji Anabilim Dalında, bir
Nöroradyoloji servisi kurulmuş değil. Beraber çalışmanın
tipik örneğini biz İnönü Üniversitesi'nde sergiledik. Bir
SAK'lı hasta gelince girişimsel radyoloji yapan
arkadaşlarla bizim arkadaşlar beraberce aynı ortamda
bulunuyorlar, hastayı değerlendiriyorlardı. Eğer
endovasküler yapmak istiyorlarsa yapıyorlardı. Değilse
cerrahi, yada çok kanaması muhtemelse embolize
ediyorlardı besleyici arterleri. Daha sonra bizim
arkadaşımıza veriyorlardı. Onlar da ameliyatını
yapıyorlardı daha az kanamalı olarak. Bence
Nöroşirürjiyen'in ille de bunu yapması değil de bu
ekiplerin birleştirilmesi yani Nöroşirürji içine alınması
lazım diye düşünüyorum ben. Eğer bu
gerçekleştirilebilirse o zaman mükemmel bir şey olur.
Öbür türlü, yani biz eskiden yapmadık mı biz yaptık
anjiografiyi miyolografiyi de biz yaptık. O zaman
Radyologlar niye yapmıyorlardı. Sevmiyorlardı herhalde
belki de. Ama bence ortak çalışma, yani iyi anlaşmış iki
ekibin beraber çalışmasında büyük yarar var. Teşekkür
ederim.

Nuri Arda: Olumsuz bir deneyimi aktarmakta yarar var.
Bektaş da değindi buna. İzmir'de devlet hastanesi yada
SSK hastanesinden üniversitemize gönderilen bir hasta
yalnızca Radyoloji sevkiyle geldi. Anjiografi ve girişimsel
uygulama amacıyla gönderildi. Hasta kanadı, acil
pozisyona girdi, bana bildirdiler ve ben de aldım hastayı
açtım. Dolayısıyla Nöroşirürji Kliniğine yatmış oldu.
Benim için bir emri vaki olabilir. Ama hasta adına bunu
yapmak sorumluğundayız. Sorun ne oldu? Sorun gerekli

sevki almadığı için devlet hastanesi yada SSK hastanesi
ameliyata ilişkin ödemeyi yapmadı. Onun üzerine
başhekim de hastanın dosyasını getirdi benim önüme attı
bunu ödeyeceksin dedi. Bu bir. İkincisi, ben içimizdeki
arkadaşlardan öğrenmek istiyorum. Bilimsel platformda
ortak karar veya ortak bir konsensüse ulaşmak
hedefleniyorsa kaçımız acaba Radyolojinin
konuşmalarına davet edildik ve konuşmacı olarak görev
aldık. Ben bunu merak ediyorum. Biz  her toplantımızda
üçer beşer çağırıyoruz. Güzel, acaba Radyolojiyle ilgili
bilimsel toplantılara kaç kişi davet edildi sadece
merakımdan soruyorum.

Hamit Ziya Gökalp: Size bir şey söylemek istiyorum.
Demin Bektaş kullandı. Endovasküler, endovasküler
cerrah lafını lütfen kullanmayın. Sadece bu kadar tavsiye
ediyorum.

Mehmet Zileli: Evet bu konuda sanıyorum bu grup, bize
bu girişimsel nöroradyoloji ile ilgili daha fazla yasal bilgi
verecektir ve dernek olarak bir şeyler yapabilir miyiz diye
araştıracağız önümüzdeki süreç içerisinde. Ben tartışmayı
daha fazla uzatmak istemiyorum. Bundan sonraki grup.

NÖROTRAVMA ve YOĞUN BAKIM ÖĞRETİM
ve EĞİTİM GRUBU

Mehmet Zileli: Bu grup bu sene içinde yeterli aktivite
göstermediği için yönetimini değiştirme kararı aldık.
Kongre sırasında tekrar genel kurul yapacaklar. Bir başka
grup,

STEREOTAKTİK ve FONKSİYONEL
NÖROŞİRÜRJİ ÖĞRETİM ve EĞİTİM GRUBU

Mehmet Zileli: Aslında bu grup da çok az aktivite
gösterdi ama son anda bir bülten çıkardı, o yüzden

aktivitesi varmış gibi gözüküyor. Bir toplantı
düzenlemediler. Gruptan kimse var mı burada ? Ali Bey

bir şeyler söylemek ister misiniz.

Ali Savaş: Ben grubun az sayıda üyelerinin biriyim. Tabi
Başkan adına konuşamam ama,

Mehmet Zileli: Yönetim kurulu bile 5 kişiye
ulaşamamış.

Ali Savaş: Evet, ulaşamamış. Ama yani bu gurubun az
aktivite göstermeleri başkan yada yöneticilerinin az
çalışmaları değil. İlginin, genel olarak Türkiye'de ilginin
az olması. Aslında kuruluş aşamasında bir problem var.
Bu gruplar alttan gelen ilgi ve istek üzerine kurulmalı.
Başlık atıp hadi bunu çalıştıralım deyince böyle oluyor.
Sonuçta haftada birden fazla girişim yapan 4-5 kişi var
bölüm olarak. İlgi duyan grupta var ama hepimiz zaten
birbirimizin ne yaptığını çok iyi biliyoruz, hasta sayılarına
kadar. Bununla ilgili olarak özel panel istekleri gelmişti
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son 3-4 yıl içerisinde. O panelleri düzenlediğimizde de
Türk Nöroşirürji Derneği  Kongresi içinde en düşük sayılı
katılım oldu. Üstelik de en iyi konuşmacılar da çağırılmıştı
bu panellere. İlgi azalıyor. İlgi azalması varken de bu
grubun aktivitesini yükseltelim dediğimiz de bu sonuç
ortaya çıkıyor. Bu durumu yeniden değerlendirmek
gerekli yani başkan ve yöneticilerin değişmesiyle ilgili bir
şey değil bu. Biraz tepeden kurulmuş bir iş ama belki
önümüzdeki dönemde değişir.

Mehmet Zileli: Peki teşekkür ederiz. Aynı şekilde
aktivitesi hiç olmayan.

EPİLEPSİ CERRAHİSİ ÖĞRETİM ve EĞİTİM
GRUBU

Mehmet Zileli: Yine kongre sırasında genel kurul
yapacaklar. Dediğim gibi eğer büyük bir aktivite
gösteremezlerse bazı grupları tabi sizlere danışacağız,
kapatmak düşünülebilir mi. Bunu daha sonra
tartışabiliriz. En son kurulan en yeni grup, 

CERRAHİ NÖROANATOMİ ÖĞRETİM ve 
EĞİTİM GRUBU

Erdener Timurkaynak: bize bilgi verecek ;

Erdener Timurkaynak: Evet yine çok şanslı
sayılamayacak gruplardan bir tanesi cerrahi nöroantomi
grubu. Biz yönetim kurulumuzu TURNOG'un İstanbul'da
yaptığı son toplantıda seçtik. Birkaç ay oldu ne kadar
oldu tam bilmiyorum. Ancak yönetim kurulu seçmeden
öncede 1 seneden beri kurulması adı geçen bir grup. Bu
arada ben başkanı olarak iki tane 2004 ve 2006'da 20
küsur çok önemli konuşmacının katıldığı, Türkiye'de
Mikro cerrahi Nöroanotomi Sempozyumu düzenledi.
Özellikle ikincisinde bizim grubun bir aktivitesi olması için
dernek de söyledi. Ancak iyi niyetli yetki paylaşımı, işleri
çok uzatıyordu. İşleri iki başlı hale getiriyordu. O nedenle
ayrılarak yapmadık. Şu anda gözüken  yapabileceğimiz
Ekim ayında Ankara Üniversitesi Tıp Fakültesi Anatomi
Anabilim Dalı'yla birlikte orbita ve anteriorürinsüanspace
'i kapsayan bölgenin diseksiyon kursunu tertipliyoruz.
Söyleyeceklerim bu kadar teşekkür ederim. Biz teşekkür
ederiz, bu grupla ilgili. Buyurun Ertekin Hocam.

Ertekin Arasıl: Ben bu grup içerisinde Emel Avcı'nın da
olmasını görmek isterdim. Çünkü öyle zannediyorum ki
Emel'in 1,5 yıl Washington DC'de Nöroanatomi üzerine
çalıştığını herhalde bilmiyorlar. Bilmiş olsalar bu gruba
alırlardı. Teşekkür ederim.

Erdener Timurkaynak: Emel Avcı benim son
sempozyumumda Türkiye'den 5-6 konuşmacıdan bir
tanesidir. Çok takdir ettiğim özellikle de Anadolu'nun
doğusunda bir üniversitede sebat etmesiyle çok takdir
ettiğim, sevdiğim bir arkadaşımızdır. Yönetim kurulu

belirli sayıda seçiliyordu ve o gün toplantıya katılmamış
olanlar bu grubun içerisine girememişlerdi. Benim
önerim de vardı. Başkaları o nedenle bu grubun içerisine
girememiştir. Arz ederim değerli hocam.

Mehmet Zileli: Evet grup aktiviteleri yaklaşık böyle.
Önümüzdeki toplantı trafiğine bakacak olursak ilk önce
bir 5-8 Nisan'da Pediatrik Nöroşirürji Kursu var, 20-24
Nisan'da Derneğimizin 21. Kongresi var. Daha sonra
Spinal Cerrahi Yaz Okulu TURNOG Sempozyumu ve
Spinal Tümörler konulu Spinal Cerrahi Grubu
Sempozyumu var. Kongreden çok kısaca bahsedeceğim.
Bu sene 5 tane davetli konuşmacımız var. Bunların hepsi
de ABD'den geliyor. İkisi bizden. Oraya gidip çalışmakta
olan arkadaşlar Dr. Ajlan Doğan ve Mustafa Kemal
Başkaya. Diğer isimler çok tanıdığınız isimler. Batjer,
Benzel ve Sekhar. Ayrıca diğer derneklerle ilişkilerimiz
var. Bilmiyorum bu gruplarla ilgili yada grup aktiviteleri
ile ilgili genelde. Söz almak isteyen var mı? Evet, Acil
cerrahi ve Travmatoloji Kongresi'nde bir ağır kafa
travmalarında metabolik sorunlar ve tedavisi konulu
panel düzenleyeceğiz. Yani bu kongreye derneğimizin de
bir katkısı olacak. Algoloji Derneği'nin 7. Ulusal
Kongresi'ne yine katkıda bulunuyoruz. Yine dernek
olarak bel ağrısı paneli düzenleyeceğiz orada. Erasmus
Üniversitesi'yle ortaklaşa düzenlenen Fizik Tedavi ve
Rehabilitasyon Kliniği'yle bel ağrısı sempozyumu var.
Kongreden hemen sonra Bodrum'da. EANS Kongresine
gideceğiz, Karadeniz Nöroşirürji Kongresi eğer
gerçekleşirse gideceğiz Rusya'da. Türk Omurga
Derneğiyle ilişkilerimiz var. İlk kez biz İtalyan-Türk ortak
toplantısı yaptık. Sorrento'da geçtiğimiz Kasım ayında.
Bir grup olarak gittik ve bir gün süreli ortak bir
sempozyum yaptık. Benzeri ilişkileri de başka derneklerle
göstermek arzusundayız ve de belki bu sayfa en önemli
sayfa. Bu sayfayla ilgili tartışmalarda da öğle yemeğine
çıkmayı arzu ediyoruz.

Uzun dönem politikalarımız neler olmalı, neler
yapmalıyız. Gerçekten şu anda Sağlık Bakanlığı verilerine
göre 1275 tane Nöroşirürji uzmanı varmış Türkiye'de.
900'den fazlası bizim Derneğimizin üyesi ve 400'den de
fazla şu anda Nöroşirürji asistanı var. Acaba bu kadar
sayıda yeterli hasta bulabilecek mi ve yılların birikimleri
eğitimleri sonunda iyi hayat standartlarında çalışma
imkanı bulabilecekler mi. Neler yapmalıyız. Bu konuda
görüşü bir şeyler söylemek isteyen var mı?

Ender Korfalı: Şimdi, bu asistan sayısı neye göre
belirleniyor aslında. EANS'ın şartlarına göre biz bunları
belirliyorsak 250 veya 300 ameliyata 1 asistan alınması
gerekiyor. Şimdi kliniklerin ameliyat sayılarını
çıkarttığımız zaman bunların hiçbirinin karşılanmadığını
görüyoruz. Bazen 200-250 ameliyat yapılan yerden 5
tane asistan eğitimi almış gözüküyor. Şimdi bunları
baştan düzeltmemiz gerekiyor. Kim düzeltecek bunları.
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Bakanlığın düzeltmesi gerekiyor. Devamlı olarak uyararak
klinikleri düzeltmeye, onları yönetmemiz gerekiyor.
Bunlar çok önemli hakikaten. Belli bir süre sonra hiç
ameliyat yapmamış cerrahlar karşımıza çıkıyor.
Vaskülerde biraz önce söylediğim bu. Yapmaya yapmaya
cerrahlar anevrizmalardan AVM'lerden kaçar oldular.
Kendi eğitimleri olmadığı için noluyor! Onu yine
endovaskülere gönderiyor. Başkasına da göndermiyor.
Başka bir cerraha da yönlendirmiyor çok daha kolayına
geliyor. Belli bir süre sonra spinal da aynı şey olacak,
diğer alanlarda algoloji de vakaları onlara vermeye
başlayacağız. Onun için, önce biz kendi standartlarımızı
Sağlık Bakanlığı'yla birlikte belirlememiz gerekiyor. Şimdi
ben Sağlık Bakanlığı'nda toplantılarına katılıyorum. Çoğu
kez Yücel Bey'le birlikte katılıyoruz. Onlara da UEMS'nin
standardını koymaya çalışıyoruz. Yani ne kadar asistan
sayısı, ameliyat sayısı kliniklerin yapması gereken şartlar,
bu son toplantıda bunları onlar kabul ettiler. Yani aynı
şartlarda çalışmayı, asistanların eğitiminin ve
programının buna göre düzenlenmesini kabul ettiler.
Ama ne zaman yapacaklar bilmiyorum. Hiç olmazsa bu
bir aşamadır kabul edilmiş oldu. Biz Yeterlilik Kurulu
olarak da aynı aşamada standartları uygulamaya
çalışıyoruz. O zaman asistan sayıları kesinlikle bizden
dolayı düşecektir. Sizler, eğitemeyeceğiniz asistanları
almazsanız sadece asistan almak için asistan almaya
devam ederseniz, ne yazık ki bu sorunları her sene
durmayarak konuşacağız. Çok teşekkür ederim.

Ağahan Ünlü: Evet, ben bir saptamamı aktarmak
istiyorum izin verirseniz. UEMS'in toplantısına
hazırlanırken ÖSYM'nin sayfasına baktım. Orada açılan
kadrolara, Nisan ve Eylül aylarında yapılıyor biliyorsunuz
TUS sınavı. Sağlık Bakanlığı tarafından talep edilen
asistan sayısı 60'ar taneydi.

Mehmet Zileli: Yılda 120  kadro açılıyor yani?

Ağahan Ünlü: Muhtemelen. Şöyle bir yorum yaptım
kendimce. Bazı yerleri kazanmasına rağmen arkadaşlar
başlamadılar. Dolayısıyla tekrar açıldı. Gene de oranın
çok fazla olmadığını düşünürsek, dönem başına 35-40
asistanın alındığını söyleyebiliriz.

Mehmet Zileli: Bir başka konuşmamız gereken konu
eğitim kurumlarının durumu. Gerçi öğleden sonra
eğitimle ilgili tartışmalarımız olacak. Ama asistan eğitimi
dışında fellowship benzeri bir programın kurulması
gerekli diye düşünüyorum ben. Ne yazık ki böyle bir
kadro yok. Birçok arkadaşımız çeşitli dallarda bir süre
kendini yetiştirmek istiyor. Uzman olduktan sonra istiyor.
Bu konuda bazı insiyatiflerin geliştirilmesi gerekir diye
düşünüyorum. Mezuniyet sonrası eğitimin, yani sadece
pratik yapan kişilerin zaman zaman eğitim isteklerinin
karşılanması gerekir. Gerçi, Dernek bu konuda yeterince
çalışmada bulunuyor. Gerek kongreyle gerek grup
sempozyumlarıyla. Ama bunun standartlarının
belirlenmesi gerek.Yine Yeterlilik Kurulu sanıyorum bu
konuda bazı çalışmalar yapıyor. Bunu öğleden sonra
konuşacağız. AR-GE ve Türk standartlarının eğitimde
implantlarda ve malzemelerde belirlenmesi konusunda
çalışmalar yapmamız gerekiyor. Bu gruba bu konuda
destek vermemiz gerekiyor sanıyorum. Uluslararası
ilişkilerde de belki yabancıların ülkemizde eğitimi ile ilgili
standartların konması gerekiyor. Çünkü gerçekten
yurtdışından ülkemize gelmek isteyenler var. Özellikle
Orta Doğu ülkelerinden, komşu ülkelerden asistan ve
fellowship eğitimi almak isteyenler var. Benim yanıma
gelenler oldu. Bunlarda da çalışmalar yapılması
gerekiyor. Bu genel yapılabileceklerle ilgili görüşleri olan
arkadaşımız var mı? Söylemek istedikleriniz var mı?

Evet kurultayımız şu anda bitiyor. Saat 14'de Yeterlilik
Genel Kurulu toplantısında buluşmak üzere. Öğlen
yemeğine gireceğiz. Çok teşekkürler.
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